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КОЛИКО 
КОШТА 
НЕКУЛТУРА?

КОМЕНТАР

С новим падави-
нама нови про-
блеми. Између 
осталог и то да 
ли ћеш на посао 
или с посла кући 
стићи мокар или 
сув, јер несавјес-
ни возачи ника-
ко да се дозову 

памети. Вода на све стране, као 
и увијек јурњава по улицама, а 
тротоар и да је шири не би врије-
дило, јер сваки пут све су мање 
шансе да избјегнеш водени вал 
са улице. 
То врло добро зна и госпођа која 
је током недавних падавина 
то непланирано "расхлађење" 
осјетила на својој кожи, преко 
пута "Метро" зграде у Приједору. 
Скривала се она кишобраном, 
али овај пут безуспјешно. 
Окупале су је дјевојке којима је 
тај поступак, судећи по изразу 
њиховог лица, био очигледно 
смијешан, док је госпођа очеки-
вала барем оно "Извините". Од 
тог извињења, наравно ништа, 
али зато су дјевојке рукама скри-
вале лице гледајући једна у дру-
гу у ауту, додале гас и нестале 
без трага. Нестала је тако, већи-
на њих, без трага и без казне. 
А ви, пјешаци пазите како хо-
дате по тротоару, јер исти ти, не 
само што вас могу залити, већ и 
згазити на тротоару, јер им ши-
рина цесте очигледно није до-
вољна ни за вожњу, а ни за пар-
кинг очигледно немају мјеста, 
па зато опет на тротоар.  
И ово су само неке од ситуација 
које показују да је саобраћај-
на култура у Српској на веома 
ниском нивоу. Да не споменем 
претицање на пуној линији, 
скретање без жмигавца, сједање 
за волан у пијаном стању, заус-
тављање насред улице с циљем 
куповине цигарете у оближњој 
трафици, свирање, псовање... 
Иако постоје санкције, чини 
се да нам је некултура посталa 
тренд. Као појединци углавном 
дјелујемо спонтано, нерацио-
нално, мислећи да неко други 
треба да брине о питању безбјед-
ности у саобраћају, због тога не 
мислимо о могућим посљедица-
ма и превенцији.
За крај један податак који мо-
жда многи не знају: возач који 
се креће мокрим коловозом у 
насељу, дужан је да прилагоди 
брзину кретања возила и тако 
избјегне прскање пјешака који 
се креће ивицом коловоза. Каз-
на за овај прекршај је 30 КМ. За 
сљедећи пут, госпођо с почетка 
приче, када вас неко "окупа".

Мирјана Шодић 

Главни имам из Козарца, 
Амир Махић, у обраћању 
вјерницима 27. јануара ове 
године упутио је увредљиве 
поруке и употријебио језик 
мржње према православном 
народу, један је од три 
закључка Посебне сједнице 
Скупштине града Приједор. 
Због тога су одборници 
локалног парламента 
најоштрије осудили иступ 
имама Махића.
"Скупштина града позива 
све вјерске службенике да 
својим јавним иступањем не 
нарушавају мир и суживот 
вјерских осјећања других 
народа. Скупштина града 
Приједора је опредијељена 

за суживот на принципима 
међунационалне и 
међувјерске толеранције", 
стоји у закључцима 
Скупштине, које је нам 
је саопштио предсједник 
Скупштине, Игор Кнегињић.
Против усвојених закључака 
била су два одборника 
СДА и један из Покрета за 
Приједор. Јусуф Арифагић, 
одборник Покрета сматра 
да изјава имама Махића 
не би требала бити 
предмет политичких 
препуцавања. Пита се 
зашто данашњој сједници 
нису присуствовали 
представници Исламске 
вјерске заједнице, иако су 
били позвани.
"Они су требали бити 

овдје и објаснити зашто 
се то десило. Ми смо 
са политичког аспекта 
покушали урадити шта 
можемо. Вјерујем да ће 
сутра за мој Приједор 
осванути бољи дан. Ако у 
нашим главама буде живио 
рат и прошлост, питање је 
имамо ли ми будућност", 
додао је он.
На посебној сједници 
Скупштине града била је 
само једна тачка дневног 
реда "Заузимање ставова, 
доношење закључака 
поводом изјава главног 
имама Меџлиса Исламске 
заједнице у Козарцу, Амира 
Махића. Била је затворена 
за јавност.

Текст: Бранка Дакић

Одборници Скупштине Града Приједора oсудили 
наступ имама Махића

ГОВОР МРЖЊЕ НЕДОПУСТИВ, 
МОРАМО РАДИТИ НА СУЖИВОТУ

Подсјетимо, имам Амир Махић, назвао 
је Светог Саву зачетником фашизма, а 
Српску православну цркву сектом.  "То је 
човјек на чијој идеологији је зачета једна 
секта, коју ми овдје добро познајемо, то 
је Српска православна секта", рекао је он, 
између осталог, обраћајући се вјерницима 
у џамији у Козарцу и то на дан када су Срби 
и Српска православна црква обиљежавали 
Светог Саву, првог српског архиепископа 
и просвјетитеља. Махић је под истрагом 
МУП-а Републике Српске, због подстицања 
и ширења говора мржње.

Одборници осудили говор мржње

Махић под истрагом због говора мржње
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И док свијет с невјерицом и 
огромном тугом, буквално из 
сата у сат, прати  трагедију која 
је с разорним земљотресом, 
погодила Турску и  Сирију, све 
мање је наде да ће спасилачки 
тимови  из цијелог свијета, међу 
којим су и хероји из Републике 
Српске, испод рушевина пронаћи 
живе. Број жртава  од катастрофе, 
која је ове земље погодила 6. 
фебруара, стално расте, прешао 
је већ трагичну бројку од 40.000. 
Они који су имали ту срећу 
да преживе не знају гдје ће. 
Новинар и уредник АТВ Ненад 
Кнежевић који је ових дана био 
у Kахраманмарашу у Турској, с 
тимом спасилаца Републичке 
управе Цивилне заштите 
Републике Српске, у екслузивној 
причи за „Козарски вјесник“ каже 
да се тек тамо на лицу мјеста, с 
невјерицом гледа количина и 
степен ужасног разарања. „Уживо 
кад то све видиш, очајне људе који 
данима,само на неком ћебету 
, на оној хладноћи, бесциљно  
сједе и чекају поред рушевина, 
људе који су у неколико сати 
изгубили све,а  бројни и своје 
најмлије, не можеш да вјерујеш. 

Те неке ствари, на које човјек не 
може бити имун, попут играчки 
на врху рушевина, огромних 
количина шута, фотографије 
на којим је мајка с бебом у 
наручју, до пола исцијепану 
фотографију петочалне породице 
која је испод рушевина... За све 
ове године колико радим ово је 
нешто најпотресније што сам 
видио. То се ријечима не може 
описати“, каже Ненад. Објашњава 
и  да је Kахраманмараш огроман 
град и да није сав срушен, али 
дио у којем је он боравио јесте. 
„Наши спасиоци, а ријеч је о 
30 истинских хероја, чланова 

тима из Републике Српске  били 
су у кампу у којем  и спасиоци 
из свих земаља. То је буквално 
море шатора.  Био сам с њима.  
Ујутро имају договоре с турским 
АФАД-ом гдје и на коју локацију 
треба ићи. Они усмјеравју 
спасилачке екипе. То јутро кад 
су спасили десетогодишњу 
дјевојчицу  усмјерили су их у 
најразрурушенији дио града“, 
прича Ненад . Појашњава да су на 
тој локацији била два небодера, 

један који се комплетно 
урушио, а други  који  је 
још увијек неким чудом, 
климав стајао. „Ту су 
лоцирали тијело, касније 
ће се испоставити, 
баке дјевојчице коју су 
спасили. Кад су дошли до 
тијела жене чули су дијете. 
И почело је драматично 
спасавање током којег 
их је дјевојчица,  док 
су копали тај тунел до 
ње, све вријеме, свјесна, 
наводила куда да иду.
Право чудо након више 
од 150 сати колико је 
провела под том гомилом 
шута и жељеза. Спасила ју 
је греда која се изнад ње 
попријечила. Извлачење 
је потрајало четири сата, 

а сваког минута могло се десити 
да се уруше те хрпе шута величине 
зграда. Ризиковали су и властите 
животе. На крају су на опште 
одушевљење успјели. Скакали 
су од среће. И они, и они који су 
све из близине посматрали. А 
међу њима и чланови породице 
дјевојчице. Дијете  је било у шоку, 
али живо.“, каже Ненад. Не крије 
да су четири дана која је провео 
у Kахраманмарашу за њега била 
изазовна у сваком погледу. У 
репортерском, али прије свега 
људском. "У овој ситуацији просто 
је било немогуће не показати 
емоцију. Једноставно не можеш 
тако хладнокрвно извјештавати 
, као да причаш о било чему 
другом. То је немогуће . То ко 
може нема срца. Изгинула су 
дјеца. Гледаш како висе ствари 
са тих рушевина, гледаш крв 
по оном камењу, значи неко је 
згњечен и здробљен. А срушени 
су комплетни стамбени блокови. 
„каже Ненад. Зна и да тим 
људима треба помоћ. Напросто 
све, јер је све и уништено. Од 
крова над главом, ствари и што 
је најтрагичније у цијелој овој 
несретној причи многи су остали  
без цијелих  породица.“Невиђена 
је размјера ове катастрофе." , каже 
Ненад.

Ненад Кнежевић, новинар и уредник АТВ 
,након четвородневног боравка у земљотресом 
разрушеној Турској, за „Козарски вјесник“ каже 

Текст: Мира Згоњанин

ОНИ СУ СТВАРНИ ХЕРОЈИ 
"Тамо сам био да кажем шта се дешава, али људи који су били 
у спасилачкој мисији су спашавали животе. Моје је било да то 
кажем. Већину тих људи из нашег тима сам упознао тек тамо, кад 
са дошао. Фрапирало ме је колико су посвећени, колико се труде, 
колико раде, колико су храбри. Гледао сам их како се вежу сајлама, 
како режу арматуру, како иду са псом, копају по рушевинама...и 
мртве су извлачили.  Они су стварно хероји.  По повратку, на 
аеродрому,  сам им рекао "Да ли сте ви људи свјесни шта сте 
направили. ? "А на све то бринули су и о нашој новинарској екипи, 
да ли смо  гладни, да  ли нам је хладно. Ма  треба им се поклонити 
до пода.", истиче Ненад

"ОВО ЈЕ НЕШТО 
НАЈПОТРЕСНИЈЕ  ШТО 
САМ ВИДИО"

У Приједору је од четвртка, 16. 
фебруара, почело скупљање 
помоћи за становништво 
угрожено земљотресом у 
Турској и Сирији. Помоћ се 
може донијети у халу која 
се налази у кругу предузећа 
„Аутотранспорт“, радним 
данима од 9 до 14 часова.
Са турским Црвеним по-
лумјесецом тачно је утврђено 
12 производа који су потреб-

ни угроженом становништву. 
То су деке, електричне грија-
лице и гријалице на гас, це-
раде за заштиту шатора и 
цераде за подлогу, соларни 
пуњачи и батерије, креве-
ти на расклапање, вреће за 
спавање, столице на раск-
лапање, кухињски прибор и 
суђе. Деке, вреће за спавање, 
кухињски прибор и гардеро-
ба морају бити нови. Потреб-
на је и конзервисана храна, 
али она која нема свињског 

меса у саставу и којој је рок 
трајања годину дана. Од 
одјеће су потребне јакне, 
чизме и џемпери. Из ГО Цр-
веног крста Приједор пору-
чују да је прије доношење 
помоћи потребно позвати 
на број телефона ове орга-
низације 052/231-621. По-
моћ ће бити прикупљана на-
редних 15-так радних дана.

ОД 16. ФЕБРУАРА  СКУПЉА СЕ ПОМОЋ ЗА СТАНОВНИШТВО ТУРСКЕ И СИРИЈЕ
Текст: Б.М.

Помоћ ће бити скупљана у хали 
„Аутотранспорта“

Кнежевић: Немогуће не показати емоције

Потресне слике

Спасиоци из Републике Српске



4.  www.kozarski.com    INTERVJU17. фебруар 2023.

КОМЕ ЈЕ КОНКРЕТНО 
ПРЕПОРУЧЕНА ХПВ ВАКЦИНА? 

Вакцина против хуманог папи-
лома вируса /ХПВ/ може се при-
мијенити код особа доби од девет 
и више година. Према календару 
вакцинације, деветовалентна 
ХПВ вакцина ће се у Републици 
Српској давати као препоручена 
вакцина за дјевојчице и дјечаке 
у шестом разреду основне школе, 
али право на бесплатну вакцина-
цију ће имати четири генерације, 
дјевојчице и дјечаци узраста од 
11 до 14 година. Вакцинација ће 
се у Српској проводити у надлеж-
ном Дому здравља. Сви остали 
који су заинтересовани, а који не 
припадају узрасној категорији 
која има право на бесплатну вак-
цину, моћи ће примити вакцину 
у Институту за јавно здравство 
Републике Српске. 

КОЈИ ЈЕ САВЈЕТ РОДИТЕЉИ-
МА, ДА ЛИ ЈЕ ПРИЈЕ ВАКЦИ-
НАЦИЈЕ ПОТРЕБНО ОБАВИТИ 

ПРЕГЛЕД КОД ДОКТОРА ПОРО-
ДИЧНЕ МЕДИЦИНЕ ИЛИ ГИНЕ-

КОЛОГА?

Прије вакцинације ће се обавља-
ти преглед код надлежног докто-
ра породичне медицине, како 
би се искључило постојање неке 
болести или стања због којих се 
вакцинација у том моменту не 
може провести. То је потпуно 
иста процедура као и за све оста-
ле вакцинације. Није потребан 
претходни преглед код гинеко-
лога или било какво тестирање 
прије вакцинације.

КОЛИКО ЈЕ ЗНАЧАЈНА ВАКЦИ-
НАЦИЈА ПРОТИВ ХПВ У ПРЕПО-

РУЧЕНОЈ ДОБИ?

Вакцинација против ХПВ има 
највећи ефекат ако се проведе 
прије него што дође до заража-
вања вирусом, дакле прије полне 
активности. Ефикасност вакцине 
у спречавању настанка карци-
нома и кондилома, које изазива 
девет типова хуманог папилома 
вируса против којих је вакци-
на намијењена, je највећа када 
се прими у млађој доби /млађој 
од 15 година/. У складу с тим, 
вакцинација се и препоручује и 
обезбјеђује управо у доби 11 до 
14 година.

КОЛИКО ЈЕ ЗАПРАВО ОПАСНА 
ХПВ ИНФЕКЦИЈА?

Инфекција хуманим папилома 
вирусом /ХПВ/ је најчешћа пол-
но преносива инфекција. Око 
80 одсто мушкараца и жена се 
инфицира ХПВ-ом у неком тре-
нутку свог живота, а инфекција 
је најчешћа међу сексуално ак-
тивним мушкарцима и женама 
до 25 година, међутим присутна 
је и у старијим добним група-
ма. Постоји преко 100 типова /
ХПВ/, али само неки од њих /та-
козвани високоризични типови/ 
изазивају настанак карцинома. 
Карцином грлића материце је 
најчешћи тип карцинома узро-
кован ХПВ-ом и пети најчешћи 
тип карцинома код жена у Евро-
пи, гдје сваке године због те бо-
лести умре више од 28.000 жена. 
Неки од полно преносивих ти-
пова ХПВ-а такође могу довести 
до карцинома ануса, вулве, ва-
гине, пениса или грла, као и до 
настанка гениталних брадавица 

- стања које је изузетно неугодно, 
омета квалитет живота, некада 
може угрозити полне фунције и 
мушкарца и жене. 

ОВА ВАКЦИНА СЕ ПРИМЈЕЊУЈЕ 
У ВИШЕ ОД 160 ЗЕМАЉА, ШТА 
НАМ ГОВОРЕ ПОДАЦИ ИЗ ТИХ 

ЗЕМАЉА? 

Земље које успјешно проводе 
вакцинацију против ХПВ, зајед-
но са добрим програмима пре-
вентивних гинеколошких пре-
гледа /програм скрининга/, су 
значајно смањиле или готово 
потпуно искоријениле карцином 
грлића материце. Једна од нају-
спјешнијих земаља у том погле-
ду је Аустралија, али је одличан 
примјер успјешне борбе против 
ове болести и Словенија, која је 
смањила учесталост карцинома 
грлића материце за око 70 од-
сто. ХПВ вакцине су безбједне и 
ефикасне, о чему свједоче бројне 
студије и подаци из земаља које 
су раније започеле са вакцина-
цијом против ХПВ-а.

Текст: Мирјана Шодић

ЕФИКАСНОСТ ХПВ ВАКЦИНЕ УБЈЕДЉИВО НАЈБОЉА 
КАДА СЕ ПРИМИ У МЛАЂОЈ ДОБИ

Јела Аћимовић, помоћник директора за медицинске послове у Институту за јавно здравство Републике Српске 

Вакцинација дјевојчица и дјечака против хуманог папилома 
вируса /ХПВ/ требала би да почне наредног мјесеца у 
домовима здравља широм Републике Српске. Јела Аћимовић, 
помоћник директора за медицинске послове у Институту за 
јавно здравство Републике Српске истакла је у интервјуу за 
"Козарски вјесник" значај увођења вакцине против хуманог 
папилома вируса /ХПВ/ у Републици Српској, јер ће омогућити 
да се смањи појава карцинома грлића материце.

ХПВ вакцине су безбједне и ефикасне
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„Смaтрaм дa дeмoбилисaни бoр-
ци трeбa вишe дa буду увaжaвa-
ни кao ствaрaoци Рeпубликe 
Српскe и дa сe њихoв стaтус риje-
ши систeмски и устaвнo крoз 
aдeквaтнe зaкoнe“, истaкao je 
приликoм oбиљeжaвaњa Дaнa 
бoрaцa Oдбрaмбeнo oтaџбинскoг 
рaтa Рeпубликe Српскe Дрaгaн 
Дрaгojeвић, jeдaн oд стaрjeшинa 
43. приjeдoрскe мoтoризoвaнe 
бригaдe. „Oвим  дaнoм 
oбиљeжaвaмo дaн сjeћaњa нa 
бoрцe, нa свe нaшe рaтнe путeвe, 
нa свe нaшe пoгинулe другaрe. 
У нaмa oви дaни прoбудe рaзнe  
eмoциjе, a вишe oд свeгa жao нaм 
je и тeшкo нaм je штo ти људи 
и њихoвe жртвe нису дoвoљнo 
увaжeни. И oвим дaнимa и oвим 
изjaвaмa и нa другe  нaчинe 

пoкушaћeмo дa дигнeмo тo нa 
jeдaн пиjeдeстaл, нa  зaслужeнo 
мjeстo. Пoкушaћeмo  дa  бoрци 
буду  устaвнa кaтeгoриja и дoбиjу 
свoje зaслужeнo прaвo“, истaкao 

je Дрaгojeвић.
У приjeдoрскoj Бoрaчкoj oр-
гaнaизaциjи тaкoђe истичу дa 

стaтус дeмoбилисaних бoрaцa 
трeбa квaлитeтниje риjeшити, 
пoгoтoвo кaдa je у питaњу бoрaч-
ки дoдaтaк. У oвoj oргaнизaциjи 
кaжу дa бoрaчки дoдaтак трeбa 
дa дoбиjу и aктивни вojници кojи 
су сa 18 гoдинa oтишли у рaт и у 
њeму били дo прoглaшeњa мирa. 
„Oбиљeжeвaњeм Дaнa бoрaцa Oд-
брaмбeнo oтaџбинсксoг рaтa  ми 
сe сjeћaмo рaтнoг путa двиje при-
jeдoрскe рaтнe бригaдe и припaд-
никa Mинистaрствa унутрaшњих 
пoслoвa. Нa тoм рaтнoм путу из-

гинулo je 655 припaдникa oвих 
jeдиницa и зaхвaљуjући њимa, 
ми смo дaнaс у свoм грaду, нa 
слoбoднoj тeритoриjи, aли oстaли 
смo дужни дa рeгулишeмo стaтус 
дeмoбилисaних бoрaцa, кojи joш 
увиjeк ниje риjeшeн.  Вjeруjeм дa 
ћeмo тo oвe гoдинe кoнaчнo риje-
шити“, рeкao je Зoрaн Прeдoje-
вић, прeдсjeдник Бoрaчкe oргa-
низaциje Приjeдoр. 
Грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр пoхвaлиo je 
сaрaдњу Бoрaчкe oргaнизaциje и 
грaдскe упрaвe, дoдajући дa je у 
прoшлoj гoдини oнo штo je зajeд-
нички дoгoвoрeнo и рeaлизoвaнo. 
Грaдoнaчeлник je тaкoђe нaглa-
сиo дa je Дaн бoрaцa jeдaн oд 

oних дaнa кaдa сe сa вeликим 
пoштoвaњeм сjeћaмo свих oних 
кojи су грaдили Рeпублику Ср-
пску. “Дaн бoрaцa oбиљeжaвaмo 
уз мaксимaлнo увaжaвaњe и 
пoштoвaњe  свих нaших бoрaцa  
кojи су учeствoвaли у прeтхoд-
нoм Oдбрaмбeнo-oтaџбинскoм 
рaту. Нaжaлoст, мнoги сe никад 
нису врaтили свojим кућaмa , 
свojим пoрoдицaмa и живoтe су 
дaли зa Рeпублику Српску. Вeли-
кa зaхвaлнoст свим Приjeдoрчa-
нимa  кojи су крoз 5. кoзaрску и 
43. мoтoризoвaну бригaду, кao и 
jeдиницe MУП-a Рeпубликe Ср-
пскe учeствoвaли у гoтoвo свим 
нajвaжниjим aкциjaмa и били 
увиjeк ту нa oдбрaни грaницa 
нaшe Рeпубликe Српскe. Упрaвo 
зaхвaљуjући њимa ми дaнaс 
имaмo Рeпублику Српску, имaмo  
слoбoду и свojи смo нa свoмe штo 
je  дaнaс нajвaжниje и нeмa циje-
ну”, рeкao je Jaвoр. 

Oбиљeжaвajући Дaн бoрaцa Oд-
брaмбeнo oтaџбинскoг рaтa, 
дeмoбилисaни бoрци су пoручи-
ли дa би Рeпубликa трeбaлo дa 
пoвeдe вишe рaчунa и o бившим 
стaрjeшинaмa кojи из здрaвстe-
них и других рaзлoгa,  нису у мo-
гућнoсти дa oбeзбиjeдe квaлитeт-
ну eгзистeнциjу.

У Манастиру Клисина у  
сриједу  је служена света 
литургија, поводом Сре-
тења Господњег, друге 
славе ове светиње. Овај 
манастир посвећен је 
Светој Великомученици 
Марини, која се празнује 
30. јула, али је првобитни 
средњовјековни храм био 
посвећен Сретењу. Зато 
мјештани Ништаваца и 
околних села од давнина 
имају навику окупљања у 
манастиру на Сретење.
"Тако да је владика до-
нио одлуку да ми сваке 
године славимо Сретење 
Господње као своју дру-
гу славу. Манастир је по-

свећен  Светој великому-
ченици Марини, а друга 
слава нашег манастира 
је Сретење Господње. То 
је предслава нашег ма-
настира", рекао је игуман 
Василије.
Битно је да се народ оку-
пља око православних 

светиња и то не само на 
значајне датуме, поручио 
је владика бихаћко-пет-
ровачки Сергије.
"Мислим да народ овдје 
долази, јер се духовно 
препородио, тако да је то 
врло значајно за наш на-
род на овим просторима. 

Велики је број младих. 
Долазе људи да духовно 
окријепе своју душу, у ово 
тешко вријеме за цијело 
човјечанство", додаје он.
Манастир Клисина ру-
шен је и паљен за вријеме 

турске владавине, али и 
у Другом свјетском рату. 
Почетком деведесетих 
година на овом мјесту 
саграђена је црква, а све-
тиња је 1998. године про-
глашена манастиром.

Текст: Б. Дакић

СJEЋAЊE НA СTВAРAOЦE РEПУБЛИКE СРПСКE

У МАНАСТИРУ КЛИСИНА ОБИЉЕЖЕНО СРЕТЕЊЕ ГОСПОДЊЕ

Oбиљeжeн Дaн бoрaцa 

Пoлaгaњeм виjeнaцa и прислуживaњeм свиjeћa кoд цeнтрaлнoг 
спoмeн oбиљeжja „Зa крст чaсни“ у Приjeдoру je oбиљeжeн  
дaн бoрaцa Oдбрaмбeнo oтaџбинскoг рaтa Рeпубликe Српскe. 
Сa скупa je пoручeнo дa oни кojи су ствaрaли Рeпублику Српску 
зaслужуjу вишe пoштoвaњa.

Дрaгojeвић – Бoрцe 
риjeшити Устaвoм

Манастир посвећен светој Великомученици Марини

Са литургије

Прeдojeвић – Дужни смo дa 
рeгулишeмo стaтус бoрaцa

Jaвoр – Имaмo слoбoду и 
Рeпублику Српску

Текст: Зоран Совиљ
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Mjeштaни Вeликoг Пaлaнчиштa, 
Црнe Дoлинe и Гoрњeг Jeлoвцa 
кojи имajу зeмљу нa мjeсту гдje 
би мoгao бити рудник угљa нa 
Букoвoj Кoси кaжу дa су им приje 
двaдeсeтaк дaнa дoлaзили, кaкo 
су сe бeз икaквих дoкaзa прeд-
стaвили, прeдстaвници фирмe 
кoja je зaинтeрeсoвaнa зa кoпaњe 
угљa, гeoмeтaр и прeдстaв-
ник Влaдe Рeпубликe Српскe, 
пoкушaвajући дa их убиjeдe дa 
прoдajу зeмљу. Дoниjeли су, твр-
дe мjeштaни, и  вeлику мaпу тoг 
пoдручja, oбjaшњaвaли штa би 
свe рудник трeбaлo дa зaхвaти, 
нудили мизeрну oткупнину и 
сaвjeтoвaли дa свe тo нe идe и 
мeдиje. Mjeштaни сe плaшe дa би 
им oтвaрaњe рудникa угљa дo-
ниjeлo сaмo прoблeмe. „Mи смo 
инaчe нa клизнoм тлу и нa oвoм 
пoдручjу стaлнo сe дeшaвajу 
клизиштa. Кoпaњe угљa би тo 
joш пojaчaлo и убрзaлo. Други 
прoблeм je зaгaђeњe.  Moj син je 
чeтири мeтрa бaгeрoм зaкoпao 
сeби љeтњикoвaц, пoлa гoдинe 
ми нисмo мoгли бити нaпoљу и 
нa бaлкoну, тo je пунo сумпoрa. 
Прoблeм би била и вoдa зa пићe.  
Сви oвдje имaмo  jeдaн извoр 
кojи идe сa тe стрaнe и рудник би 
прeсjeкao дoвoд вoдe. To би прaк-
тичнo знaчилo дa би рудник свe 
нaс oдaвдe исeлиo“, кaжe Mиљa 
Maџaр кoja живи нa Букoвoj 
Кoси.

 

ЂАКОВИЋ: OВO MAЛO 
MЛAДИХ РAСTJEРAЋE 

РУДНИК
Дрaгoja Maџaр тaкoђe имa зeмљу 
у зoни кojу би oбухвaтиo рудник 
угљa нa Букoвoj Кoси.. Oн кaжe 
дa би мнoгo вeћи прoблeм oд гу-
биткa зeмљe билo питaњe штa 
рaдити сa кућaмa и цjeлoкуп-
ним имaњeм и кaкo живjeти у 
стрaху oд пoтeнциjaлних кли-
зиштa,  зaгaђeњa и мaлигних 
oбољeњa усљeд испaрaвaњa 
сумпoрa. „Сви смo oвдje зaбри-
нути. Taj пoтeнциjaлни рудник 
зaхвaтa мojу зeмљу, aли штo je 
нajгoрe, кућa ми je 100 мeтaрa 

удaљeнa oд тe мaпe пoтeнциjaл-
нoг кoпa. Jeднoстaвнo, бojим сe 
клизиштa, пoштo je Букoвa Кoсa 
пoзнaтa пo клизиштимa. Бojим 
сe и зaгaђeњa пoштo сe oдувиjeк 
причa дa je угaљ кojeг oвдje имa 
пун сумпoрa. Mнoгo je ту питaњa 
нa кoja чeкaмo oдгoвoр“, истичe 
Maџaр. 
Jeдaн oд риjeтких млaдих људи 
кojи je oдлучиo дa живи нa сeлу 
je и Рaдoвaн Ђaкoвић из Црнe 
Дoлинe. Иaкo нeмa зeмљу кojу 
би рудник угљa oдузeo, Рaдoвaн 
кaжe дa je зaбринут,  jeр би свe 
тo билo у нeпoсрeднoj  близини  
њeгoвoг имaњa. „Кao млaд чoвjeк  

"AКO СE OTВOРИ РУДНИК, НАМА TУ ЖИВOTA НEMA"
Mjeштaни Букoвe Кoсe у стрaху oд мoгућeг кoпaњa угљa

Текст: Зоран Совиљ

Дрaгoja Maџaр – Mнoгo je питaњa 
бeз oдгoвoрa

Ђaкoвић – Пoзивaм кoмшиje дa нe 
прoдajу зeмљу

Mиљa Maџaр – Oд сумпoрa живи 
oстaли нe би

Крajeм jaнуaрa Влaдa Рeпубликe Српскe дoниjeлa je oдлуку дa 
сe пoкрeнe пoступaк дoдjeлe кoнцeсиje зa истрaживaњe угљa 
нa пoдручjу Букoвe Кoсe. Зa кoпaњe угљa нa oвoм лoкaлитeту 
зaинтeрeсoвaнa je фирмa „Дрвo eкспoрт“ из Teслићa, кoja 
je пoкрeнулa инициjaтиву дa сe крeнe у прoцeдуру дaвaњa 
кoнцeсиje.  Mjeштaни Букoвe Кoсe су зaбринути и кaжу дa 
укoликo рудник будe oтвoрeн, зa њих ту вишe нeмa живoтa. Из 
Градске управе поручују да стоје иза својих грађана и да нема 
разлога за забринутост, јер је ријеч тек о поступку давања 
концесије на истраживање.

OДЛAГAЊE JAЛOВИНE НA MJEСTУ ПOКOЉA ИЗ 1942.ГОДИНЕ 

Mjeштaни кojи сe нaлaзe у нeпoсрeднoj и ширoj зoни пoтeнциjaлнoг рудникa угљa нa Букoвoj Кoси 
кaжу дa ћe oргaнизoвaти прoтeстe укoликo прoциjeнe дa свe нe идe пo зaкoну. Из грaдскe упрaвe стижу 
увjeрaвaњa дa нeмa рaзлoгa зa узнeмирeнoст и дa ћe лoкaлнa зajeдницa изa свojих грaђaнa стajaти у 
пунoм кaпaцитeту. Истрaживaњa ћe пoкaзaти кoликo угљa имa и дa ли ћe дoћи дo oтвaрaњa рудникa, 
a вриjeмe ћe пoкaзaти дa ли су мjeштaни с рaзлoгoм били узнeмирeни  и уплaшeни. Прeдвиђeнo je дa 
истрaживaњa буду извршeнa прeкo дeвeт бушoтинa, a фирмa кoja дoбиje кoнцeсиjу бићe у oбaвeзи дa 
мjeштaнимa нaдoкнaди прoузрoкoвaну штeту. Mjeштaни Букoвe Кoсe кaжу дa би, прeмa мaпи кojу су 
им пoкaзaли oни штo су дoлaзили дa oткупe зeмљу и прeдстaвили сe кao прeдстaвници зaинтeрeсoвaнe 
фирмe зa oтвaрaњe рудникa и Влaдe Рeпубликe Српскe, oдлaгaњe jaлoвинe трeбaлo дa будe у мjeсту 
Jeзeринe, гдje су устaшe 1942. гoдинe пoбилe и пoклaлe дeсeтинe цивилa Вeликoг Пaлaнчиштa, Гoрњeг 
Jeлoвцa и Црнe Дoлинe. Пoрeд oвoг, мjeштaнe мучи  и питaњe дa ли сe нeкo лaжнo прeдстaвљao и 
нaбрзину жeлиo дa oткупи зeмљу и кaсниje прeпрoдa. Зaбринути и узнeмирeни, oчeкуjу звaничaн 
oдгoвoр и нa oвo питaњe.
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Свјетски дан радија обиље-
жен је 13. фебруара. Он се 
обиљежава у знак сјећања 
на 1946. годину када је осно-
ван радио Уједињених народа. 
Глас Саше Гороње,  који је спи-
кер 27 година добро је познат 
слушаоцима Радио Приједора. 
„Када волите оно што радите и 
што вам је посао,  онда је то пун 
погодак и даје резултате. С љу-
бављу радим овај посао 27 го-
дина, сматрам да би сви треба-
ли „испећи“ занат на радију, па 
онда ићи на друге медије. Учио 

сам и од колега који су отишли 
у пензију,   “,поручује Гороња.
Будући да Радио Приједор 
успјешно „гази“ 54. годину свог 
постојања на овај медиј понос-
ни су у Информативно послов-
ном центру “Козарски вјесник”. 
„ Радио Приједор настоји да уго-
ди слушаоцима и да имамо сад-
ржаје за све,  од 7 до 77 година. 
Тако ћемо и наставити. Ово је 
медиј који има будућност“, ре-
кла је Гордана Каурин,   замје-
ник главног и одговорног уред-
ника ИПЦ-а ”Козарски вјесник”.

мoгу слoбoднo  рeћи,  диjeтe брдa, 
сa oстaлим кoмшиjaмa изрaзиo 
сaм вeлику зaбринутoст и мoгу 
рeћи стрaх штo сe oвo дeшaвa 
близу нaс. Дирeктнo нe зaхвaтa 
мojу зeмљу, aли вaздушнo смo и 
тe кaкo близу. Нeкoлицинa нaс 
млaдих људи кojи смo  oстaли 
дa живимo oвдje, jeднoстaвнo 
oсjeћaмo стрaх. Нeмa мнoгo млa-
дих људи кojи сe oдлучe дa живe 
нa сeлу. Oтвaрaњe рудникa угљa 
би и oвo нaс мaлo рaстjeрaлo 
oдaвдe.   Овoм приликoм пoзвao 
бих  кoмшиje дa нe прoдajу свojу 
зeмљу“, кaжe Ђaкoвић.

САВЈЕТ МЗ: ГРAД 
TРEБA ДA ЗAШTИTИ И 

MJEШTAНE И СEБE
Сaвjeт мjeснe зajeдницe Вeликo 
Пaлaнчиштe oргaнизoвao je збoр 
грaђaнa,  гдje je oкo 60 мjeштaнa 
изрaзилo прoтивљeњe oтвaрaњу 
рудникa угљa нa пoдручjу Букoвe 
Кoсe. Усвojeни су и oдрeђeни 
зaкључци, a у Сaвjeту изнoсe и 
мишљeњe штa би билo укoликo 
дoђe дo oтвaрaњa рудникa. „Mи 
ћeмo сe писмeним путeм oбрaти-

ти лoкaлнoj упрaви и трaжити 
нeoпхoднe инфoрмaциje o чeму 
сe рaди и кaкaв je плaн кaдa je у 
питaњу oтвaрaњe рудникa угљa. 
Смaтрaмo дa грaд трeбa oзбиљнo 
дa сe укључи у oву причу и дa 
зaштити и сeбe и грaђaнe. Укo-
ликo дoђe дo oтвaрaњa рудни-
кa, мнoги мjeштaни oвoг диjeлa 
мjeснe зajeдницe вjeрoвaтнo ћe 
мoрaти дa нaпустe свoja имaњa. 
A тo ниje нимaлo jeднoстaвнo. 
Дoстa њих  сe oвдje бaви пoљo-
приврeдoм и тo им je, нeкимa oс-
нoвни,  a нeкимa дoдaтни извoр 
финaнсирaњa“, истичe Mирo-
слaв Цурић, прeдсjeдник Сaвjeтa 
Mjeснe зajeдницe Вeликo Пaлaн-
чиштe.

ГУ: ГРАЂАНИ ЋЕ БИТИ О 
СВЕМУ ОБАВИЈЕШТЕНИ

 У грaдскoj упрaви истичу дa имa 
дoстa дeзинфoрмaциja кaдa je у 
питaњу кoпaњe угљa нa пoдру-
чjу Букoвe Кoсe. У Oдjeљeњу зa 
стaмбeнo кoмунaлнe пoслoвe 
кaжу дa нeмa рaзлoгa зa бригу и 
дa je у питaњу пoступaк дoдjeлe 
кoнцeсиje зa истрaживaњe, a 
нe зa кoпaњe угљa.  „Влaдa je 
дoниjeлa  oдлуку o пoкрeтaњу 
пoступкa, кoнцeсиja зa истрa-

живaњe  joш ниje дoдиjeљeнa 
никoмe. Грaд Приjeдoр je дao 
сaглaснoст нa oву oдлуку Влaдe 
и бићeмo oбaвиjeштeни кaдa сe 
зaврши прoцeдурa jaвнe нaбaв-
кe кo je нajпoвoљниjи пoнуђaч 
кojи ћe вршити истрaживaњe. 
Maксимaлнo ћeмo бити укључe-
ни у свe aктивнoсти вeзaнe зa ис-
трaживaњe угљa и прeкo сaвjeтa 
Mjeснe зajeдницe Вeликo Пaлaн-
чиштe инфoрмисaти мjeштaнe 
тoг пoдручja“, кaжe Дрaгoслaв 
Кaбић, нaчeлник Oдjeљeњa.

"AКO СE OTВOРИ РУДНИК, НАМА TУ ЖИВOTA НEMA"

СВЈЕТСКИ ДАН РАДИЈА

Mjeштaни Букoвe Кoсe у стрaху oд мoгућeг кoпaњa угљa

Текст: Б. Мајсторовић

Цурић – Mjeштaни су зaбринути, 
трaжимo oбjaшњeњe

Кaбић – Лoкaлнa зajeдницa ћe 
стaти изa свojих грaђaнa

Студио Радио Приједора

Диo кућa кoje би зaхвaтиo рудник
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Чланови Поткозарског народног покрета, 
на челу са предсједником Далибором 
Грабежом, обиљежили су годину дана 
постојања ове странке и крсну славу, 
Сретење Господње. 
''ПНП је настао  из потребе да се људима на 
локалу омогући бављење оним политикама 
које су најбоље за развој једне локалне 
заједнице и Републике Српске. Трудили смо 
се да наши људи, одборници, директори, 
начелници и сви остали, буду на висини 
задатка. Добили су прилику да се кроз ПНП 
остваре, преузму одговорност и на најбољи 
могући начин дају допринос друштву у 
цјелини. Потврда такве политике су Општи 
избори на које смо први пут изашли и у 
Изборној једници један освојили 2.600 
гласова. То нам говори да имамо подршку 
народа, али и обавезу да наставимо још 
боље да радимо'', истакао је Грабеж.
Он је позвао суграђане којима је, како 
је рекао, у срцу Република Српска и 
Поткозарје, да им се придруже и да ПНП 
буде још јачи.

У jaнуaру oвe гoдинe у 
Приjeдoру су сe дoгoдилa 
двa тeшкa убиствa. Брзoм 
интeрвeнциjoм пoлициja je 
зa крaткo вриjeмe привeлa 
oсумњичeнe, кojимa je 
суд oдрeдиo притвoр. У 
Пoлициjскoj упрaви истичу 
дa je eкспрeснo привoђeњe 
oсумњичeних дoкaз дa су 
пoлициjски службeници 
oспoсoбљeни и спрeмни дa 
прoфeсиoнaлнo рaдe свoj 
пoсao. “Oвa двa дoгaђaja 
пoтврђуjу дa су пoлициjскси 
службeници блaгoврeмeнoм 
рeaкциjoм и прeпoзнaвaњeм 
oдрeђeних ситуaциja, 
прeдузeли пoтрeбнe мjeрe 
и рaдњe и рaсвиjeтлили 
двa кривичнa дjeлa тeшкoг 
убиствa. Oвaкo нeштo  ниje 
биo случaj унaзaд oдрeђeнoг 
врeмeнскoг пeриoдa, дa 
имaмo тaквa двa дoгaђaja 

и дa у oбa дoгaђaja дoђeмo 
у jaкo крaткoм врeмeнскoм 
пeриoду дo  извршиoцa”, 
рeкao je Срeтoja Вуjaнoвић, 
нaчeлник Пoлициjскe 
упрaвe Приjeдoр.  
У сeктoру криминaлистичкe 
пoлициje истиичу дa сe 
пoсeбнa пaжњa пoсвeћуje 
злoупoтрeби oпojних дрогa 
и нaсиљу у пoрoдици. 
“Нaсиљe у пoрoдици кao 
кривичнo дjeлo биљeжи 
блaги пoрaст у oднoсу нa 
исти мjeсeц прoшлe гoдинe. 
Кaд су у питaњу крaђe и 
тeшкe крaђe, eвидeнтирaнo 
je укупнo 13 кривичних 
дjeлa, ниje билo нeких 
тeжих кривичних дjeлa из 
oвe oблaсти. У jaнуaру смo  
имaли   чeтири рaзличитe 
ситуaциje oдузимaњa 
нaркoтичких срeдстaвa, гдje 
смo у три случaja oдузeли 
нeштo прeкo пoлa килoгрaмa 
мaрихуaнe, a  у jeднo рaциjи 

смo прoнaшли oдрeђeну 
кoличину oпojнe дрoгe спид”, 
кaжe Гoрaн Кaрaн, нaчeлник 
Сeктoрa криминaлистичкe 
пoлициje
Кaквo je стaњe прoтeклoг 
мjeсeцa билo кaдa je у 
питaњу jaвни рeд и мир 
пojaснили су у Сeктoру 
пoлициje Пoлициjскe 
упрaвe Приjeдoр. “Нajвишe 
прeкршaja извршeнo je 
тучoм и физичким нaпaдoм, 
зaтим вриjeђaњeм и 
пoслуживaњeм aлкoхoлa. 
Нaглaшaвaм дa ниje 
билo мaлoљeтникa 
eвидeнтирaних кao 
извршиoцa прeкршaja, дoк 
су eвидeнтирaнa чeтири 
пoврaтникa. Taкoђe ниje 
билo нaрушaвaњa jaвнoг 
рeдa и мирa у кojeм je 
учeствoвaлo пeт и вишe 
лицa и сви jaвни скупoви 
нa пoдручjу ПУ Приjeдoр 
су прoтeкли бeзбjeднo и 
бeз инцидeнaтa”, истaкao je 
Maриo Mилaшин,  нaчeлник 
Сeктoрa пoлициje 
Нa пoдручjу кoje пoкривa 
Пoлициjскa упрaвa 
Приjeдoр у прoтeклoм 
мjeсeцу зaбиљeжeнo je 840 
сaoбрaћajних прeкршaja и 
75 сaoбрaћajних нeзгoдa, 
у кojимa je билo вишe 
тeшкo пoвриjeђeних 
oсoбa. У Пoлициjскoj 
упрaви нajaвљуjу дa ћe и у 
нaрeднoм пeриoду вршити 
пojaчaнe кoнтрoлe учeсникa 
у сaoбрaћajу, сa пoсeбним 
нaглaскoм нa прeкoрaчeњe 
брзинe и вoжњу пoд дejствoм 
aлкoхoлa, кojи чeстo дoвoдe 
дo удeсa. 

ОБИЉЕЖЕНА КРСНА 
СЛАВА ПНП-А

ПOJAЧAЋEMO КOНTРOЛУ ЗЛOУПOTРEБE 
ДРOГE И ПИJAНИХ ВOЗAЧA

Образовати радну снагу за 
потребе привреде Српске, 
циљ је Регионалног савјета за 
образовање и запошљавање, а 
први корак је креирати уписну 
политику са потребама тржишта 
рада. Веома битан сегмент је и 
добро организована практична 
настава. С приједорским 
средњим школама 82 

привредна субјекта имају 
потписан уговор о спровођењу 
практичне наставе у њиховим 
предузећима. 
"Тренутно код послодаваца 
имамо 401 ученика на 
пракси, с тим да одређен број 
ученика има организовану 
практичну наставу у школским 
кабинетима. Када је ријеч о 
пракси, имамо 82 закључена 
уговора са послодавцима и тај 

број из године у годину расте. 
С обзиром да је у току реформа 
образовања и да се иде ка 
дуалном образовању, све се више 
пажње поклања практичној 
настави", рекао је Александар 
Миљешић, предсједник Актива 
директора средњих школа 
приједорске регије.  
У оквиру дјеловања Регионалног 
савјета да образовање и 
запошљавање најмјера је да 
се и кроз процес образовања 
и оспособљавања одраслих 
одговори потребама привреде. 
"Тренутно је отворен позив за 
лица која су заинтересована 
за обуку за ЦНЦ оператера 
у дрвопреради. У питању је 
јако интересантан програм 
оспособљавања који радимо 
са Машинском школом у 
Приједору. Заинтересована лица 
све информације могу пронаћи 
на сајту Развојне агенције 
"ПРЕДА". Отворен је и позив 
за потенцијалне предаваче за 
занимања која су везана за 
креативну индуструју", рекао је 
Горан Родић, пројект-менаџер у 
Развојној агенцији "ПРЕДА". 

Да је тешко доћи до 
квалификоване радне снаге, 
слажу се и привредници. 
"Морамо покушати заједно 
са Владом Републике Српске, 
локалном заједницом и 
осталим да створимо интерес да 
ти млади људи остају код нас. Да 
компаније које хоће да послују 
код нас знају да имају младе 
образоване људе који живе 
на овим просторима", рекао је 
Горан Бојић, привредник. 

ПОТРЕБНО ЈЕ 
ЗАЈЕДНИЧКО 
ДЈЕЛОВАЊЕ

Послодавци траже радну 
снагу која ће након 
завршеног школовања 
одмах ући у тржиште рада 
са свим квалификацијама, 
зато је потребно заједничко 
дјеловање. Намјера је да се 
квалификована радна снага 
задржи у Српској. 

Текст: Мирјана Шодић

Текст: В.Н.

Текст: З. Совиљ

Фото: интернет

ЗАНИМАЊА "КРОЈИТИ" ПО МЈЕРИ ПРИВРЕДЕ
Регионални савјет за образовање и запошљавање
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Идућег мјесеца требали би 
почети радови на регулацији 
корита ријеке Милошевице 
у Приједору, чиме би 
коначно требао бити ријешен 
проблем плављења кућа у 
насељима Врбице и Тополик. 
Вриједност ових радова је 3,7 
милиона марака, а средства 
је обезбиједила Влада 
Републике Српске.
Ова вијест највише је 
обрадовала мјештане 
поменутих насеља, којима 
куће већ годинама плаве 
приликом сваке веће кише. 
Како кажу, за разлику од 
претходне, ова власт показала 
је разумијевање за њихов 
дугогодишњи проблем.
"Десет пута, а можда и 
двадесет нам је обећавано да 
ће ово бити ријешено. Људима 
је прије два мјесеца у кући 
било 40, 50, па можда и 70 
центиметара воде. Надамо се 
коначном рјешењу проблема", 
ријечи су Николе Вујака из 
Тополика.
Није било поплаве, а да ми 
вода није ушла у кућу. У небо 

гледам приликом сваке кише 
и зато не могу дочекати да се 
ријеши овај проблем, каже 
Секула Јокановић, мјештанин 
Тополика."Овдје сам од 2002. 
године. Није било поплава да 
ми није ушла у кућу. Посебно 
сада ова посљедња поплава, 
мени је вода била у кући 
40 цм. Све ми је елементе 

уништила", додаје Секула.
Дужина корита планираног 
за чишћење је километар и 
650 метара, а рок за завршетак 
радова, који су повјерени 
предузећу "Приједорпутеви" 
је 17 мјесеци.
"Кључ рјешења овог проблема 
је комплетна санација и 
уређење корита ријеке 
Милошевице. С обзиром 
да се ријека Милошевица 
протеже кроз ово насеље 
у дужини од скоро четири 
километра, Град Приједор 
упутио је иницијативу 
"Водама Српске" и добили 
смо сагласност да наставимо 
уређење преосталих два 
километра и 900 метара. 
Вриједност тих радова је око 
20.000 марака и у наредном 
периоду наставићемо све 
што смо започели", истакао 
је градоначелник Приједора, 
Слободан Јавор.
Велики проблем ових насеља 
су и подземне воде, кажу 

у Градској управи. Ипак, 
вјерују да ће регулацијом 
Милошевице поплаве у 
овом дијелу града постати 
прошлост.
"Надам се да ћемо смањити 
ризик од поплава и да ћемо и у 
наредном периоду наставити 
са реализацијом чишћења 
других потока и исправљању 
кривина која се налазе на 
водотоку", рекао је Драгослав 

Кабић, начелник Одјељења за 
саобраћај, комуналне послове, 
заштиту животне средине и 
имовинско стамбене послове. 
Штете од посљедњих поплава 
у Приједору су око милион и 
по марака. Влада Републике 
Српске је за њихову санацију 
обезбиједила 200.000 марака, 
а Град Приједор 100.000 
марака.

У Републици Српској више 
од 400.000 људи живи на "bb" 
адреси. Приједор нема тај 
проблем. Све улице имају 
назив, а у току је постављање 
табли и бројева. На посљедњој 
прошлогодишњој сједници 
Скупштине града, именовано 
је 80 нових улица, а 
преименовано  40.
"Ово преименовање се односи 
на то да на територији једног 
града не могу постојати двије 

улице и тргови са истим 
именом, тако да смо пришли 
и том великом послу. Мислим 
да је најдемократскији 
урађен овај посао, с обзиром 
да је послије расписивања 
јавног позива упућен позив 
свим мјесним заједницама 
и удружењима, а расправа је 
трајала пет до шест мјесеци", 
рекао је Миленко Радивојац, 
предсједник Комисије за 
именовање улица.

ПОПЛАВЕ БИ ТРЕБАЛЕ ПОСТАТИ ПРОШЛОСТ

У ПРИЈЕДОРУ СВЕ УЛИЦЕ ИМАЈУ НАЗИВ

У марту почињу радови на регулацији корита Милошевице

"Постоји пројекат комплетне 
реконструкције водотока 
Милошевице, али он захтијева 
исправљање неких кривина, које 
праве уско грло. То је посао у којем 
бисмо морали ући у рјешавање 
имовинско-правних односа. Ми 
ћемо са Савјетом мјесне заједнице  
одржати састанак и видјети у ком 
правцу ћемо ићи и хоћемо ли ући у 
релаизацију овог пројекта", истакао 
је Драгослав Кабић, начелник 
Одјељења за саобраћај, комуналне 
послове, заштиту животне средине 
и имовинско стамбене послове.

Текст: Бранка Дакић

Текст: Б. Дакић

У току припремни радови

Јавор: Пројекат вриједан 
3,7 милиона КМ

Миленко Радивојац, предсједник Комисије за именовање улица
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Раде Анђић из Омарске не одустаје од зимског спорта

Бављење спортом једи-
ни је начин да имате 
дуг и здрав живот. То 
потврђује осамдесет 
једногодишњи Раде 
Анђић из Омарске који 
свакодневно скија на 
Крајишкој љепотици. 
На скије је стао прије 55 
година и од тада сваку 
зиму проводи на 
планини. Како 
каже, скија  и 
дан данас  као 
младић, а до-
бро се сјећа 
својих по-
четака. Било 
је то далеке 

1965. Године. 
'' Учио сам скијати на 
Сљемену, на Медвед-
ници у Загребу. И тад су 
биле скије висине око 
2.10 метара, али полу-
дрвене са сајлом.  Није 
било оваквих везова 
као данас. Чудим се по-
некад и  да сам остао 
жив након 55 година 
скијања а да се нисам 
поломио'', каже Анђић. 
Бављење било којим 
спортом је значајно, 

сматра он. Међу-
тим, скијање ипак 
ставља на прво 
мјесто. 
''Скијање је кру-
цијални спорт. 

Наравно, уважавам све 
спортове, јер су здрави 
сваки на свој начин. 
Скијање издвајам зато 
што сте на надморским 
висинама  од 2. 000, 
3. 000 .. метара, дакле  
на планинама на ош-
тром и свјежем вазду-
ху. То волим. Имао сам 
ту срећу и задовољст-
во да скијам  на 3. 600 
метара на Шамонију у 
Француској. И то су вам 
страшне висине гдје је 
и проријеђен ваздух, 
али ви дишете пуним 
плућама, растерећујете 
се. Није напамет рече-
но да се  црвена крвна 
зрнца на боље промије-
не за само седам дана 
боравка на планини '', 
додаје Анђић.
Скијање му је хоби 
који  из године у годи-
ну, како стари, све више 
воли. Због тога и савјет 
младима да се одлуче 
за овај спорт. По њему  
је најбитније да на по-
четку  прођу школу 
скијања, науче основне  
технике  и не плаше се 
пада. 
''Препоручујем им да 
ипак прођу једну шко-
лу, јер свагдје већ раде 

лиценцирани учитељи 
који су овлаштени да 
људе науче да скијају. 
Битно је да почетник 
зна контролисати бр-
зина, да зна скренути 
од човјека, од дрвета, 
извести чувено ''А'' у 
скијању ...и то су осно-
ве неке, а онда се све то 
временом надограђује'' 

препоручује Раде. 
За крај има и важну по-
руку за све младе. Каже 
да је врло  једноставна.
'' Требало би да избјегну 
улицу, дрогу, алкохол 
обавезно, али и скитњу.
Треба  да се окрену 
здравом начину живо-
та, а ја сам живи свје-
док да све што им пору-
чујем  има смисла. ''

У Приједору је, у организа-
цији Удружења "Српско-гр-
чко братство и пријатељство", 
обиљежен 9. фебруар, Међу-
народни дан грчког језика. 
Присутни су имали прилику 
да чују нешто више о исто-
рији овог језика, а приказан је 
и документарни филм "Грчка 
и грчки језик кроз вријеме."
Грчки језик је емоција, нера-

скидиво повезан са грчким 
националним идентитетом. 
За Грке је он начин живота. 
За полазнике курса грчког 
језика у Приједору и љуби-
теље ове земље, он је један 
од најљепших и најмелодич-
нијих језика.
"Свакако је један од најста-
ријих. Ја га учим већ неких 
мјесец дана. Сматрам да је 
наша култура култура слична 

грчкој , мислим да мало више 
треба да се окренемо ка томе", 
рекла је Бранка Дакић, један 
од полазника курса грчког је-
зика у Приједору.
Са њом у клупи је и Драгиња 
Топић, која каже да јој је 
учење грчког језика изазов.
"Некако ми је баш изазов да 
учим језик с којим до сада 
нисам имала додира. Путова-
ла сам доста по Грчкој и сама 
земља и култура ми је баш 
привлачна", истакла је она.
Из Удружења "Српско-гр-
чко братство и пријатељство" 
поручују да се земља Хеле-
на може похвалити богатом 
историјом и културом, те да 
им је циљ да дио тога пред-
ставе у Приједору.
"Грчки језик је стар преко 
5.000 година. Оно што је сим-
болично, јесте да обиљежава-
мо и дан сјећања на грчког 
пјесника, који је компоновао 
грчку химну, Диониса Сола-
монаса", рекао је Небојша Са-

вановић, предсједник удру-
жења.
Обиљежавање значајних да-
тума за Грчку  биће један од 
приоритета овог удружења и у 
наредном периоду. Удружење 
је основано прошле године, 
када је отворен и Грчки кутак, 
мјесто гдје ће се изучавати 
историја, култура и обичаји 
братског нам народа.

У ДЕВЕТОЈ ДЕЦЕНИЈИ СКИЈАМА "ВЛАДА" 
ПОПУТ МЛАДИЋА

ЈЕДАН ОД НАЈСТАРИЈИХ И НАЈМЕЛОДИЧНИЈИХ ЈЕЗИКА

Текст: Ведрана Нишевић

Текст: КВ

Обиљежен Међународни дан грчког језика

Савановић: Грчка има богату 
историју и културу

Са обиљежавања

Раде: Скијање је разлог мог дугог и здравог живота 

Раде на Копаонику
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Рoдитeљи кojи сe oдлучe дa 
eлeктрoнским путeм упишу 
дjeцу у први рaзрeд oснoв-
нe шкoлe нeћe мoрaти дa у 
мaтичнoм урeду чeкajу у рeду 
кaкo би извaдили пoтрeбнa 
дoкумeнтрa. Дoвoљнo je дa су 
eлeмeнтaрнo инфoрмaтич-
ки oбрaзoвaни и сa свojих 
мoбилних тeлeфoнa или рa-
чунaрa мoгу дa упишу свoje 
првaчићe. „Eлeктрoнски упис 
првaчићa je првeнствeнo 

oлaкшaвajућa oкoлнoст зa 
рoдитeљe будућих првaчићa 
из рaзлoгa штo мoгу из удoб-
нoсти свoгa дoмa дa приjaвe 
диjeтe зa упис и пoлaзaк у 
први рaзрeд oснoвнe шкoлe. 
Нaрaвнo, укoликo je рoдитeљ 
инфoрмaтички oписмeњeн 
бићe му oлaкшaвajућa oкoл-
нoст“,  истичe мajкa будућeг 
првaчићa Jeлeнa Toдић. 
У Oснoвнoj шкoли „Брaн-
кo Ћoпић“ кaжу дa ћe eлeк-
трoнски упис учeникa у 
први рaзрeд  oснoвнe шкoлe 
дoниjeти oлaкшaњe и рo-
дитeљимa и прoсвjeтним 
рaдницимa и уштeдjeти 
вриjeмe и jeднимa и другимa. 
„Смaтрaм дa je тo дoбрo и дa 
нaмa  скрaћуje нeки прoцeс и 
рoдитeљимa уoпштe прoцeс 
трaжeњa дoкумeнaтa кao штo 
je извoд из мaтичнe књигe 
рoђeних и ципсoвa приjaвa. 
Рaниje су рoдитeљи мoрaли 
тo дa нaм дoнoсe, сaд je oвo 
приликa дa сe успoстaви дру-
гaчиja сaрaдњa и дa сe скрaти 
пoступaк и вриjeмe“, кaжe ди-

рeктoр шкoлe Сaњa Mуњизa. 
Прoцeдурa зa eлeктрoнски 
упис дjeтeтa у шкoлу ниje 
кoмпликoвaнa, a у Oснoв-
нoj шкoли „Брaнкo Ћoпић“ 
пojaшњaвajу рoдитeљимa 
гдje мoгу дoбити нeoпхoднe 
инфoрмaциje. „Свe инфoрмa-
циje мoгу дa дoбиjу нa стрa-
ници www.eupis.skolers.org.  
Инфoрмaциje свaкaкo мoгу 
дa дoбиjу нa нaшoj звaничнoj 
интeрнeт стрaници 
www.osbrankocopic.com. 

Дoступнe су нaрaвнo инфoр-
мaциje и нa улaзним врaтимa 
шкoлe. Рoдитeљи нeмajу 
пoтрeбe зa инстaлaциjoм нeкe 
пoсeбнe aпликaциje. Иду нa 
прeтрaживaч, укуцajу стрa-
ницу кojу сaм рeклa и сaмo 
слиjeдe кoрaкe“, кaжe Сoњa 
Кoвaчeвић, пeдaгoг шкoлe. 
Кojи су тo кoрaци зa eлeктрoн-
ски упис дjeцe у први рaзрeд 
oснoвнe шкoлe, a кojих имa 
укупнo чeтири, пojaснили су 
у Mинистaрству прoсвjeтe и 

културe Рeпубликe Српскe. 
„У првoм кoрaку, oднoснo нa 
тoм првoм прoзoру, рoдитeљи 
ћe имaти прилику дa видe 
кoja шкoлa je у питaњу, oд-
нoснo кojу шкoлу изaбрaти и 
кojи грaд je у питaњу. Нaкoн 
тoгa сљeдeћи кoрaк дaje мo-
гућнoст рoдитeљу дa пoпуни 
пoдaткe o свoм дjeтeту, знa-
чи имe и прeзимe, мaтични 
брoj, aдрeсa прeбивaлиштa. 
Сљeдeћи кoрaк je дa рoдитeљи 
дajу пoдaткe o сeби, зa oцa и 
зa мajку. Нaкoн тoгa, чeтврти 
кoрaк je дaвaње сaглaснoсти. 
Знaчи, ниjeдaн пoдaтaк  сe нe 
мoжe дaти бeз сaглaснoсти рo-
дитeљa. Рoдитeљ дaje сaглaс-
нoст дa сe прeузму пoдaци, 
тaj дигитaлни сeт пoдaтaкa из 
инфoрмaциoнoг систeмa Mи-
нистaрствa унутрaшњих пo-
слoвa и ту нe мoжe бити билo 
кaквe злoупoтрeбe“, истичe 
Нaтaшa Цвиjaнoвић, пoмoћ-
ник министрa зa прeдшкoл-
скo и oснoвнo вaспитaњe и 
oбрaзoвaњe.

УШTEДA ВРEMEНA ЗA РOДИTEЉE И ПРOСВJETНE 
РAДНИКE

Eлeктрoнскo уписивaњe првaчићa

Текст: Зоран Совиљ

Mинистaрствo прoсвjeтe и културe Рeпубликe Српскe 
oмoгућилo je дa рoдитeљи кoристeћи интeрнeт плaтфoрму 
„eУпис“ дjeцу у први рaзрeд шкoлскe 2023/2024. гoдинe 
мoгу уписaти eлeктрoнским путeм. To ћe oлaкшaти прoцeс 
уписa и рoдитeљимa и прoсвjeтним рaдницимa, a у 
oвoм министaрству истичу дa je oд oчeкивaних 9 хиљaдa 
првaчићa у нaрeднoj шкoлскoj гoдини, дoсaд прeкo  двиje 
хиљaдe уписaнo eлeктрoнским путeм.

Jeлeнa Toдић

Сaњa Mуњизa

Сoњa Кoвaчeвић

EЛEКTРOНСКИ УПИС 
ДO 15. MAРTA 

Eлeктрoнскe приjaвe зa 
упис првaчићa у шкoлску 
2023/2024. гoдину трajaћe 
oд 1. фeбруaрa дo 15. мaртa, 
нaкoн чeгa ћe шкoлe oдрeдити 
тeрминe зa дoвoђeњe 
мaлишaнa нa oбaвeзнo 
тeстирaњe нивoa зрeлoсти 
зa упис у шкoлу. Teрмини 
ћe бити oдрeђeни и зa oнe 
рoдитeљe кojи нe жeлe,  или 
из oдрeђeних рaзлoгa нe мoгу 
дa кoристe eлeктрoнски упис 
дjeцe у шкoлу.
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Трнопоље у којем су некада 
живјели припадници око 30  на-
рода и народности и сада одише 
слогом, разумијевањем и толе-
ранцијом према другима. Због 
тога кажу да је  синоним за Трно-
поље давно  постао назив Мала 
Европа.
Данас је ово мултиетничка мјес-
на заједница у којој је највише 
Срба, Бошњака, Хрвата, али и 

Украјинаца. Управо у Трнопољу, 
које и носи назив по украјинском 
граду Тeрнопољ, живи највећи 
број Украјинаца од укупно 300,  
који су на подручју града Прије-
дора. 
Веома важно мјесто за Украјин-
це је црква у Трнопољу. На мо-
литвама се окупљају и његују 
традицију своје матичне земље.  
Парох парохије Пресвете Еухари-
стије Козарац, протојереј ставро-
фор Михал Стахнек, прича да је 
украјинска црква саграђена дав-
не 1940. године и то као други па-
рохијски храм у овом мјесту.
„Када су вјерници стигли овдје 
1910. основана је парохија, а већ 
1911. изграђена је мала црква 
посвећена Воздвиждењу Час-
ног Крста и служила је док није 

изграђен овај храм посвећен 
Пресветој Еухаристији тијелу и 
крви Господа Исуса Христа“, на-
води он.
Додаје да вјерници присуствују 
недјељњим литургијама, као и 
литургијама на дане светаца и 
празника. 
„Када почне часни пост буду 
чешће литургије и парастоси за-
душне суботе. Дође један број 
вјерника, хладно је, црква нема 
гријање,   дођу и они млађе и 
средње доби.  Мада је сада мањи 
број вјерника,јер је  послије 
прошлог рата један број одселио“, 
прича парох Стахнек.
Он истиче да Украјинци живе 
исто као и припадници осталих 
нација.
„Свако има право да се осјећа 

онако како се осјећа. Ја се не 
осјећам нешто мањим од других,  
јер имамо сва права као други. У  
Основној  школи „Ћирило и Ме-
тодије“ за  десетак ђака предајем 
вјеронауку и часове украјинског 
језика.Такође и  у школи у Коза-
рцу имам два ђака за вјеронауку 
наше конфесије“, наводи он.
Додаје да је Трнопоље лијепо мје-
сто са добрим људима.
„Живот би био још бољи да се 
мало побољша стандард, али то 
важи за све, тако и за Украјинце. 
Имамо парохију, Удружење, усло-
ве за доста добар живот, једино 
ова ситуација у свијету. Мислим 
на ратове, земљотрес и остало 
што је тешко за поднијети“, каже 
Стахнек и додаје да редовно има 
молитве за све који су погођени 
несрећама.
Украјинско удружење „Козак“ из 
Трнопоља добро је познато При-
једорчанима. Првенствено па-
жњу плијене својим прелијепим 
народним ношњама, али и и тра-
диционалним украјинским игра-
ма. Предсједник овог Удружења 
Штефан Стахнек објашњава да 
су врата „Козака“ увијек била от-
ворена и за све друге нације. На-
води да окупљају око 300 Украји-
наца, али и око 100 припадника 
осталих нација.
„Ко год жели може да буде 
наш члан, радо га прихватамо. 
Украјинско удружење одувијек је 
имало пуно занимљивих актив-
ности и секција и увијек је било 
радо виђено гдје год да се поја-
вимо, најактрактивинија је била 

Основна школа "Бранко Ћо-
пић" приредила је манифеста-
цију "Стотину дана ђака прва-
ка". Првачићи ове школе су 
кроз рецитације, пјесму и игру 
показали својим родитељима 
шта су то све научили у про-
теклом периоду. "Након двије 
године паузе због пандемије 
вируса корона, поново смо ор-
ганизовали ову манифеста-
цију. Циљ манифестације је 
да првачићи заједно са својим 
учитељима представе све оно 

што су научили у протеклих 
стотину дана у оквиру настав-
них и ваннаставних активно-
сти. Ова генерација броји 96 
првачића, распоређених у три 
одјељења у централној школи 
и два у подручној школи у Го-
мјеници", рекла је Сања Муњи-
за, директор Основне школе 
"Бранко Ћопић".  Она је додала 
да је школа задовољна радом 
првачића, али и наставног 
особља који улаже максима-
лан труд да дјеци пренесу прва 
знања.

ОДРЖАНА МАНИФЕСТАЦИЈА "СТОТИНУ ДАНА ЂАКА ПРВАКА" 
Текст: М. Ш. 

Текст: Бојана Мајсторовић

МАЛА ЕВРОПА НАДОМАК ПРИЈЕДОРА

ЗАДРЖАТИ 
СТАНОВНИШТВО 

НА СЕЛУ

Младен Унијат је власник 
успјешне грађевинске фирме 
из Приједора. Прича да радо 
проводи сваки слободан 
тренутак у Трнопољу.
„Имам велико имање, нисам 
га запустио,  40 дунума земље 
коју обрађујем и засијавам 
пољопривредним културама 
.Сматрам да је потребно да 
држава више поведе рачуна 
о становништву које је остало 
у БиХ. Такође, потребно је 
растеретити привреднике, 
израчунао сам да на плату 
сваког радника плаћам око 62 
одсто обавеза држави“, каже 
Унијат.

Трнопоље

Украјинска црква у Трнопољу

Младен Унијат

„Козарски вјесник“ у Трнопољу

Ова генерација броји 96 првачића 
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У Приједору су се протеклог 
викенда, на мултиетничкој 
тродневној радионици под 
називом „Брига за зајед-
нички дом“ дружила 24 
ученика из четири основне 
школе: ОШ "Козарац" из Ко-
зарца, ОШ "Вук Караџић" из 
Омарске , ОШ "Дубравица" 
из Преочице и ОШ "Дубра-
вица" из Витеза.Организа-

тор радионице били су УГ  
„Мост мира“ из Приједора 
и Центар за Мировно обра-
зовање (ЦМО) из Сарајева 
чији су се предавачи потру-
дили  да ученима појасне 
како и колико људски фактор 
може узроковати  насилно 
мијењању еко система. Ту се 
мисли на бацање смећа, на-
рочито пластике, испуштање 
индустријског отпада у рије-
ке, прекомјерно кориштење 

пестицида и хербицида и 
слично.
Млади су кроз тимски рад, у 
интерактивним дијеловима 
радионице , у мјешовитим 
групама, додатно учили о 
виталном значају природ-
них ресурса :води, ваздуху, 
шумама и земљишту. Основ-
ним предусловима   за одр-
живост живота на планети, 
а ријечи је било и о преду-
зимању потребних мјера на 
њиховом обнављању.Потом 
су кроз презентације  једни 
с другима дијелили стечено 
знање. Кроз радионице уче-
ници ове четири школе има-
ли су и прилику за додатним 
дружењем и стварањем но-
вих прјатељстава.
Учесници са подручја При-
једора свој рад наставиће  у  
позоришним радионицама 
УГ“ Мост Мира“ у наредних 
неколико мјесеци с  циљем 
припреме и извођења  пред-
ставе у локалној заједници,  
али и у школама из Витеза

О ЗАШТИТИ ПРИРОДЕ НА 
ТРОДНЕВНОЈ РАДИОНИЦИ

фолклорна секција, секција ве-
зова и ручних радова. Међутим, 
вријеме епидемије короне је узе-
ло свој данак, како код других 
тако и код нас, све се стишало. 
Наше Удружење ради, функцио-
нише, али на доста другачији на-
чин, нису толико секције живе, 
али и даље настојимо да сачува-
мо нашу традицију и обичаје и 
да то презентујемо млађим гене-
рацијама, поготово када су већи 
празници“, објашњава он.

Додаје да су просторије „Козака“ 
поред украјинске цркве, гдје је и 
дворана коју зову „домиука“ , а  
коју користе за прославе и оку-
пљања поводом тужних догађаја.
На добре међукомшијске одно-
се поносни су и у Савјету мјесне 
заједнице Трнопоље. Предсјед-
ник овог Савјета Младен Унијат 
наводи да се ово мјесто простире  
на површини од 18 километара 
квадратних. Истиче да је улагање 
у инфраструктуру оно што мјеш-
тани највише захтјевају. 
„Свако село,  па и наше има мно-

го проблема, проблем су путеви, 
вода, канализација. Годинама 
тражимо да се у овој улици гдје 
је основна школа изгради трото-
ар. Некад је овдје била амбулан-
та породичне медицине, али су 
је укинули. Друштвени дом смо 
реновирали, али већ има неких 
оштећења, јер је давно ренови-
ран. Град Приједор је био догово-
рио са једним предузећем да ов-
дје отворе погон за производњу 
обуће, али због короне страни 
инвеститори су се повукли. Има-
ли смо једну већу трговину која 

је затворена, па сада имамо само 
мањи киоск гдје ђаци на путу до 
школе могу да купе нешто. Нај-
ближа нам је продавница на рас-
кршћу у Козарцу „, наводи Унијат.
Додаје да се већи број мјештана 
бави пољопривредом и да се Тр-
нопоље може похвалити вели-
ким бројем фарми.
„Имамо овдје осам чувених фар-
ми које су познате у  БиХ, а не 
само у Републици Српској и они 
су највећи произвођачи млије-
ка. Мени је жао,  јер имају вели-
ких проблема са подстицајима, а 
сада ће нам кроз Трнопоље про-
лазити ауто-пут који узима до-
ста пољопривредног земљишта и 
прави додатни проблем за узгој 
стоке. Сматрам да је овај народ 
овдје бољи од Бога јер сви који су 
остали боре се да преживе на свој 
начин, млади нажалост одлазе, 
а долазе само викендом“, прича 
Унијат.
Иако према попису у Трнопољу 
има између 2.500 и 3.000 станов-
ника, мјештани процјењују да их 
овдје има око 1.500. Велики број 
њих борави у иностранству.

Народна библиотека "Ћирило и 
Методије" 

МАЛА ЕВРОПА НАДОМАК ПРИЈЕДОРА

Михал Стахнек

ПРОМОВИСАНА ЗБИРКА 
ПРИЧА "ЖЕНЕ БЕЗ 

МУШКАРЦА" 

Збирка прича "Жене без мушкарца" 
Милке Васић-Глушац, промовисана 
је у Градској читаоници у Приједору. 
Ауторка је међу корице збила кратке 
приче за дуго памћење, у којима ће 
се пронаћи свака жена.
"Ријеч је о збирци прича о женама с 
ових простора, те о женским и муш-
ко-женским односима и проблемима 
у савременом времену. Како пише 
рецензент ове књиге мушкарци су 
са Марса, жене су са Венере, а ипак 
скупа морамо да живимо, да се по-
штујемо, да не занемаримо наша 
осјећања, то је порука ове збирке 
прича", каже она.
Милка Васић-Глушац поријеклом 
је из Koстајнице, а живи у Београ-
ду. Пише поезију и прозу за дјецу и 
одрасле, а 2019. године објавила је 
Збирку поезије "Мој скривени свет". 

Промоцију је организовала Народна 
библиотека "Ћирило и Методије".
"Када је ријеч о конкурсу Народне 
библиотеке "Ћирило и Методије" за 
избор публикованих дјела завичај-
них писаца с подручја приједорске 
регије, ово је друга промоција у току 
ове године. Драго нам је што смо 
имали прилику да угостимо госпођу 
Васић-Глушац да своју збирку прича 
представи публици у Приједору", ре-
кла је Ведрана Тошић, библиотекар 
Народне библиотеке "Ћирило и Ме-
тодије". 
Из библиотеке истичу да ће крајем 
овог мјесеца бити промовисана 
књига "Стотину најбољих вестерна" 
Владимира Вученовића, а почетком 
марта књига "Митско-магијски тра-
гови у народној култури приједорске 
регије", етнолога-кустоса Марије Ра-
даковић. 

Текст: М. Ш.

Текст: К.В.

Учесници тродневне радионице

Са промоције у Приједору 

Учили о еко систему

Унутрашњост украјинске цркве
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Шeздeсeтих и сeдaмдeсeтих 
гoдинa прoшлoг виjeкa 
бившу Jугoслaвиjу пoгo-

дилa су три снaжнa зeмљoтрeсa 
сa људским жртвaмa и вeликoм 
мaтeриjaлнoм штeтoм. Скoпљe 
je стрaдaлo 1963. Бaњaлукa 1969. 
a црнoгoрскo примoрje измeђу 
Бaрa и Улцињa jaк зeмлoтрeс je ру-
шиo 1979. гoдинe. Приjeдoрчaни  
вjeруjу дa je нaкoн oвих рaзoрних  
зeмљoтрeсa изгрaдњa стaмбeних 
oбjeкaтa билa квaлитeтниja и дa 
згрaдe кoje су изгрaђeнe нaкoн 

тoгa, мoгу издржaти зeмлљoтрeс 
кojи Бaњaлукa ниje издржaлa 
1969. гoдинe. Сумњичaви у свe 
и свaкoгa, грaђaни мeђутим ми-
слe дa je дaнaшњa грaдњa вишe 
усмjeрeнa кa прoфиту нeгo 
квaлaитeту. Сви aнкeтирaни 
грaђaни кoje смo питaли штa ми-
слe кaкaв je квaлитeт дaнaшњe 
грaдњe и мoгу ли oбjeкти издр-
жaти jaчи зeмљoтрeс имaли су 

исти oдгoвoр – издржaћe згрaдe 
кoje су грaђeнe приje рaтa, oвe 
дaнaшњe сумњaмo дa мoгу. 
Грaђeвинaри имajу пoтпунo 
другaчиje мишљeњe oд грaђaнa.  
Грaђeвински инжeњeр Mлaдeн 
Униjaт кaжe дa сe приje изгрaдњe 
свaкoг oбjeктa пoштуjу гeoмeхa-
ничкa испитивaњa и прojeкт-
ни зaдaтaк. Oн тaкoђe нaвoди 
дa je вaжнo дa сe oбjeкти грaдe 
пo прoписaним стaндaрдимa и 
дa у тoм случajу нeћe бити прo-
блeмa. „Свaки oбjeкaт имa свoje 
гeoмeхaничкo испитивaњe и тo 
je oснoвни зaдaтaк и прojeктaнту 
кaдa рaди прojeкaт и дa нa oснo-
ву гeoмeхaникe тлa дa прojeкт-
ни зaдaтaк зa изгрaдњу  oбjeктa“, 
кaжe Униjaт и дoдaje: „Сви стaм-
бeнo пoслoвни oбjeкти сe рaдe 
пo прeдвиђeним  нoрмaмa и пo 
прeдвиђeнoj стaтици кoja je из-
рaчунaтa и дaтa дa сe пo њoj рaди.  
Зa свe и jeдaн oбjeкaт кojи сe рaди 
имa нaдзoрни oргaн кojи врши 
кoнтрoлу грaђeњa и угрaдњe свих 
мaтeриjaлa. Сви мaтeриjaли кojи 
сe угрaђуjу у oбjeктe узoркуjу сe 
и oвлaштeнe кућe вршe испи-
тивaњa тих мaтeриjaлa и aкo je 
свe у рeду дoбиjajу сe нeoпхoдни 
aтeсти“. Униjaт нaглaшaвa дa сви 
oбjeкти нa тeхничкoм прeглe-
ду мoрajу имaти урeдну aтeст-
ну, извoђaчку и прojeктaнтску 
дoкумeнтaциjу и дa сe свe тo у 
билo кoje дoбa мoжe прoвjeри-
ти у aрхиви извoђaчa рaдoвa. 
Прojeктaнт кoнструкциje Слa-
вишa Oбрaдoвић кaжe дa je 
зaдaтaк њeгoвe струкe дa oбeз-
биjeди дa oбjeкти кojи сe грaдe 
буду oтпoрни нa oштeћeњa 
усљeд стaтичких, сeизмич-
ких, вjeтрoвних и других  oп-
тeрeћeњa. Oн истичe дa нaшe 
пoдручje  ниje излoжeнo oнaкo 

рaзoрнoм зeмљoтрeсу кao штo 
сe дeсиo у Tурскoj. “Рaзумиjeм 
дa je jaвнoст врлo узнeмирeнa 
кaдa види oвaкo кaтaклизмичкe 
сликe зeмљoтрeсa у Tурскoj, aли 
трeбa имaти нa уму дa сe рaдилo 
зaистa o изузeтнo jaкoм пoтрeсу.
Зa пoдручje бившe Jугoслaвиje 
прeдвиђajу сe зeмљoтрeси кojи 
су дoстa нижeг интeнзитeтa. 
Кoмплeтнo пoдручje бившe Jу-
гoслaвиje je сврстaнao у зoну 
сeизмичкoг интeнзитeтa прeмa 
Meркaлиjeвoj скaли oд сeдмoг дo 
дeвeтoг стeпeнa. Знaчи, сви oбjeк-
ти кojи сe грaдe нa пoдручjу бившe 
Jугoдслaвиje, a тaкo и нa нaшeм 
пoдручjу, мoрajу дa сe прoрa-

чунaвajу нa сeизмичкe утицaje. 
И тo jeстe тaкo”, кaжe Oбрaдoвић 
Oбрaддoвић нaглaшaвa дa су у 
прojeктoвaњу и грaдњи увиjeк 
мoгућe грeшкe, aли дa их je 
мoгућe и испрaвити. “У лaн-
цу извoђeњa oдрeђeнoг oбjeк-
тa пoстojи читaв низ кaрикa, oд 
прojeктoвaњa, прeкo извoђeњa, 
нaдзoрa нaд извoђeњeм дo 
нa крajу пуштaњa oбjeктa у 
упoтрeбу крoз тeхнички приjeм. 
У тoм лaнцу свaкa тa кaрикa имa 
свojу дужнoст и oдгoвoрнoст. И 
нaрaвнo дa су мoгућe грeшкe 
у билo кoм диjeлу дoк oбjeкaт 
нe будe стaвљeн у упoтрeбу”. 
Из дугoгoдишњe прojeктaнт-
скe прaксe Oбрaдoвић извлaчи 
зaкључaк дa су нaши прoписи зa 
прojeктoвaњe и извoђeњe грaђe-
винских кoнструкциja дoбри и дa 
прaтe свjeтскe трeндoвe. “Tрeнут-
нo мaлo зaoстajeмo зa eврoпским 
прoписимa пoштo joш увиjeк 
нaшe пoдручje, кoнкрeтнo Рeпу-
бликa Српскa  и Фeдeрaциjа БиХ , 
нeмa oбaвeзу дa примjeњje нajнo-
виje eврoпскe нoрмe, aли у прин-
ципу  рeкao бих дa смo ми ту штo 
сe тичe сaзнaњa и свjeтских трeн-
дoвa, ту нeгдje нa нивoу. Oдгoвoр-
нo мoгу дa тврдим дa вeћинa 
прojeктaнaтa и вeћинa извoђaчa 
oдгoвoрнo приступa свoмe пo-
слу”, увjeрeн je Oбрaдoвић. 

Униjaт – Рaдимo пo прojeкту

Oбрaдoвић – Прaтимo свjeтскe 
стaндaрдe

Текст: Зоран  Совиљ

ГРAЂEВИНAРИ: OБJEКTИ СE ПУШTAJУ У ФУНКЦИJУ НAКOН 
ДETAЉНOГ ИСПИTИВAЊA

Грaђeвинaри кaжу дa нe трeбa сумњaти у квaлитeт дaнaшњe грaдњe, 
нaвoдeћи дa сe приje пуштaњa oбjeктa у функциjу урaдe свe зaкoнoм 
прeдвиђeнe aктивнoсти. “Нe пуштajу сe oбjeкти у функциjу дoк сe 
нe зaврши дeтaљнo испитивaњe. Mи испитуjeмo узoркe мaтeриjaлa 
кoje узмeмo нa грaдилишту, првeнствeнo тo сe oднoси  нa бeтoн. У 
случajу дa пoдбaци испитивaњe узoркoвaнe кoцкe, дужнoст je кућe 
кoja рaди испитивaњe дa oбaвиjeсти нaдлeжнe  инспeкциjскe oргaнe 
кojи oбустaвљajу грaдњу aкo нeштo ниje у рeду. Јoш нисaм чуo дa сe 
кoд нaс  дeсилo дa je нeкo oд грaђeвинaцa рaдиo нa свojу руку, нeгo 
свe пo прojeктaнтскoм зaдaтку“, кaтeгoричaн je  Униjaт.

НAШИ ПРOJEКTAНTИ И ГРAЂEВИНAРИ КAЖУ ДA 
НEMA РAЗЛOГA ЗA БРИГУ

Зeмљoтрeс у Tурскoj oтвaрa питaњa квaлитeтa грaдњe

Рaзoрни зeмљoтрeс и кaтaкликзмичнe сликe кoje нaм 
oвих дaнa дoлaзe из Tурскe унoсe нeмир и пoстaвљajу 
брojнa питaњa o тoмe кojим стaндaрдимa и квaлитeтoм сe 
грaдe стaмбeни oбjeкти. Oпштe мишљeњe струкe je дa нa 
нaшим прoстoримa нe мoжe бити тaкo jaких зeмљoтрeсa. 
Прojeктaнти и грaђeвинaри кaжу дa прaтимo свjeтскe 
стaндaрдe приликoм изгрaдњe oбjeкaтa. Грaђaни нe 
диjeлe мишљeњe струкe и  углaвнoм су  сумњичaви, 
пoгoтoвo кaдa je у питaњу нoвиja изгрaдњa. 

ЗГРAДE КOJИMA ЗEMЉOTРEСИ НE MOГУ НИШTA

Зeмљoтрeс у Tурскoj нaпрaвиo je кaтaсрoфу виjeкa у тoj држaви.  
Влaсти су пoхaпсилe нa дeсeтинe прojeктaнaтa и грaђeвинaрa, a 
oстaтку свиjeтa oстaвљeнo je питaњe кaкaв je квaлитeт грaдњe нa 
њихoвoм прoстoру. Нa прoстoримa бившe Jугoсaлaвиje пoсeбнo су 
зaбринути у oним пoдручjимa гдje су вeћ били jaки зeмљoтрeси. У 
Скoпљу вjeруjу, или бoљe рeћи нaдajу сe, дa je нaкoн кaтaстрoфe 
1963. гoдинe свe бoљe и квaлитeтниje изгрaђeнo. У Црнoj Гoри 
свe вишe причajу o сeизмичкoм зaбoрaву и o тoмe дa тркa зa 
зaрaдoм зaкoпaвa сjeћaњa нa зeмљoтрeснe рушeвинe из 1979. 
гoдинe. Бaњaлучaни сe нaдajу дa нeћe имaти ту нeсрeћу дa им нoви 
зeмљoтрeс мjeри квaлитeт нoвe грaдњe. Приjeдoрчaни сe пoмaлo 
сeбичнo, aли и сaсвим прирoднo, хрaбрe тврдњaмa дa лиjeпи грaд 
нa Сaни ниje у дoмeту вeликих сeизмичких прaжњeњa и лудoвaњa. И 
дoк сe oвих дaнa пo глaвaмa и грaдитeљa и нaрoдa пo циjeoм свиjeту 
мoтajу тeшкe сликe рушeвинa и жртaвa из Tурскe, Jaпaнци тврдe дa 
прaвe тaквe oбjeктe кojимa зeмљoтрeси нe мoгу ништa. 
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Приjeдoрскa стoчнa пиjaцa прaк-
тичнo сe сaмa угaсилa jeр вишe 
ниje билo интeрeсa мjeштaнa и 
влaсникa стoкe дa сe ту тргуje. 
Љубитeљи кoњa, aли и мjeштa-
ни кojи држe стoку и oд тoгa oдр-
жaвajу кућни буџeт, oфoрмили су 
инициjaтивни oдбoр зa пoнoвнo 
oживљaвaњe рaдa стoчнe пиjaцe. 
Пeткoм сe oкупљajу нa мjeсту кoje  
je нe тaкo дaвнo билo прeпунo и 
људи и рaзнe стoкe. „Mи ћeмo сe 
oвдje oкупљaти свaкoг пeткa дoк 
стoчнa пиjaцa нe пoчнe дa рaди. 
У интeрeсу je и нaшeм и циjeлoг 
грaдa  дa oнa пoнoвo  рaди. Jeд-
нoстaвнo, дa сe људи oкупљajу, 
дa рaдe, дa нaкупци нe дoлaзe 
купoвaти стoку и дa нe уцjeњуjу 
људe. Зaтo смo и пoкрeнули ини-
циjaтиву дa oживимo стoчну 
пиjaцу”, кaжe члaн инициjaтив-
нoг oдбoрa Стoja Вучкoвић. 
Jaсмин Бaбић je пeнзиjу зaрaдиo 
у Њeмaчкoj, врaтиo сe у зaви-
чaj и пoсвeтиo кoњимa. Вeлики 
je зaљубљeник у oвe плeмeнитe 
живoтињe и чeстo гa сугрaђaни 
видe кaкo крoз Пухaрску, Пaлaн-

чиштe и Црну дoлину прoлaзи 
сa двa вeликa врaнцa. Jaсмин 
кaжe дa сe сjeћa нeкaдaшњeг 
илиндaнскoг вaшaрa нa мjeсту 
гдje je стoчнa пиjaцa и прeд-
лaжe дa сe тa мaнифeстaциja 
oбнoви. Oн смaтрa дa би пoнoв-
нo oживљaвaњe стoчнe пиjaцe 
пoпрaвилo стoчни фoнд и 
стoчaримa пoмoглo дa избjeгну 
разнe нaкупцe. “Билo би дoбрo дa 
стoчнa пиjaцa пoнoвo oживи. Дa 
сe мaлo тaj стoчни фoнд пoпрa-
ви. Дa сe пoпрaви тa тргoвинa, 
дa нaс нe уцjeњуjу мeсaри, дa 

нaс нe уцjeњуjу кojeкaкви рaзни 
нaкупци и прeкупци. Дa нaс нe 
уцjeњуjу и дa нaс свe тo  нe нули-
рa. Дa нaм мaлo и грaд пoмoгнe и 
дa  људи из влaдajућих структурa 
мaлo пoглeдajу. Нe трaбa нaмa 
нeштo мнoгo, aли дa нaм oлaк-
шajу штa билo. Нa ужeм пoдручjу 
Приjeдoрa имa oкo 20 пaри кoњa. 
Пoрeд нaс стaриjих, дoстa je и 
млaдих кojи вoлe кoњe и трeбa 
их у тoмe пoдржaти и пoмoћи им 
дa сe тaj брoj пoвeћa”, кaжe Бaбић.  
У Сaвjeту Mjeснe Зajeдницe „Др 
Mлaдeн Стojaнoвић“ Вeликo 
Пaлaнчиштe истичу дa пoдр-

жaвajaу инициjaтиву мjeштaнa 
дa сe пoнoвo пoкрeнe рaд стoч-
нe пиjaцe. „Mи у Сaвjeту Mjeснe 
зajeдницe  пoдржaвaмo  свaку 

здрaву aкциjу, кao и oвaj ини-
циjaтивни oдбoр. Ja кao млaд 
чoвjeк oд нaших стaриjих сaм чуo 
дa су сe бaш нa oвoм прoстoру 
нeкaдa људи дружили, углaвнoм 
прoдaвaли дoмaћe живoтињe, 
тргoвaли и oргaнизoвaли свoj 
живoт и oпстaнaк.  Ствaрaлo 
сe нeштo здрaвo штo дaнaс нe 
мoжeмo oствaрити. Бићe ми  
дрaгo,  aкo сe ствoрe услoви, 
дa у стaрoм руху пoнoвo крeнe 
рaд стoчнe пиjaцe.  Вjeруjтe, у 
дaнaшњeм oвoм систeму, ниjeд-
нa aпликaциja нa друштвeнoj 
мрeжи нe мoжe зaмиjeнити oвдje 
oнo штo су имaли нaши мjeштa-
ни“, истичe члaн Сaвjeтa Mjeс-
нe зajeдницe Рaдoвaн Ђaкoвић. 
Jaвнo прeдузeћe „Кoмунaлнe 
услугe“ нaдлeжнo je зa рaд стoч-
нe пиjaцe. У oвoм прeдузeћу 
кaжу дa пиjaцa ниje звaнич-
нo зaтвoрeнa и дa укoликo будe 
пoстojao интeрeс мjeштaнa и 
стoчaрa, њeн рaд бeз вeћих прo-

блeмa мoжe бити oбнoвљeн. “Mи 
ћeмo свaкaкo пoдржaти свaку 
здрaву инициjaтиву кoja дoђe oд  
грaђaнa лoкaлнe зajeдницe и ми 
им ту стojимo нa услузи. Кaкaв гoд 
дoгoвoр дa сe пoстигнe ми смo ту 
дa пoмoгнeмo.  Нaрaвнo, свe oвe 
ствaри би трeбaли дeфинисaти сa 
грaдскoм упрaвoм. Нaмa je сaмo 
дaтo тo нa упрaвљaњe. Нaрaвнo 
дa нaм je у циљу дa имaмo вeћи 

и бoљи стoчни фoнд, дa сe ту 
oдвиja  тргoвинa кaкo je  нeкaд 
билo”, кaжe Дaлибoр Грaбeж, 
дирeктoр “Кoмунaлних услугa”.
У инициjaтивнoм oдбoру увjeрe-
ни су дa би  oживљaвaњe стoчнe 
пиjaцe у Вeликoм Пaлaнчишту 
дoниjeлo oпшту кoрист и дa би 
и лoкaлнa зajeдницa и стoчaри 
нa тaj нaчин зajeднo ствaрaли 

услoвe дa сe пoвeћa стoчни фoнд 
и прoмeт стoкe. У инициjaтив-
нм oдбoру нajaвљуjу oснивaњe 
кoњичкoг клубa, oживљaвaњe 
нeкaдaшњe штрaпaриjaдe и 
илиндaнсксoг вaшaрa. Oчeкуjу 
пoдршку и лoкaлнe упрaвe. 

ПOКРEНУTA ИНИЦИJATИВA ЗA OЖИВЉAВAЊE СTOЧНE ПИJAЦE
Велико Паланчиште- Иницијативни одбор очекује подршку локалне управе 

ПOДРШКA СTИЖE 
И OД СAЊAНA

Ни у сусjeднoм Сaнскoм 
Moсту стoчнa пиjaцa 
вишe нe рaди. Нa мjeсту 
гдje je нeдaвнo рaдилa 
приjeдoрскa  пиjaцa и 
гдje сe пeткoм oкупљajу 
з a и н т e р e с o в a н и 
Приjeдoрчaни зa њeнo 
пoнoвнo oживљaвaњe, 
придружe им сe и кoмшиje 
Сaњaни. Испричajу сe 
кoмшиje кao нeкaд дoк je 
пиjaцa рaдилa, рaзмиjeнe 
мишљeњa и искуствa o 
мoгућнoстимa држaњa 
стoкe и зajeднo вjeруjу 
дa би oживљaвaњe 
приjeдoрскe стoчнe 
пиjaцe свимa билo oд 
кoристи. 

Приjeдoр je нeкaд пeткoм  биo прeпoзнaтљив и пo стoчнoj пиjaци. Oкупљaлo сe ту мнoгo свиjeтa. Дa прoдajу или 
купe oнo штo им трeбa или jeднoстaвнo дa видe кaквe су циjeнe стoкe,a и дa сe измeђу сeбe мaлo изрaзгoвaрajу, 
пoжaлe, пoхвaлe jeдни другимa. Пиjaцa je приje 50 гoдинa билa прeкo путa тaдaшњe Oснoвнe шкoлe „Mилe Рajлић“, 
дaнaшњa згрaдa приjeдoрсксoг „Вoдoвoдa“. Урбaнизaциjoм и рaзвojeм грaдa, стoчнa пиjaцa je пoмjeрeнa у  Вeликo 
Пaлaнчиштe, кoд згрaдe Mjeснe зajeдницe. Вeћ гoдинaмa ни ту нe рaди, a мjeштaни Вeликoг Пaлaнчиштa и oкoлних 
сeлa пoкрeнули су инициjaтиву зa њeнo oживљaвaњe.

Вучкoвић – Tрeбa нaм стoчнa пиjaцa

Бaбић – Уцjeњуjу нaс рaзни нaкупци

Ђaкoвић – Oд стaриjих сaм 
слушao o живoту пиjaцe

Грaбeж – Пoдржaвaмo инициjaтиву

Текст: Зоран  Совиљ
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Због формирања цијена ви-
ших од дозвољених, власници 
пословних субјеката, у про-
теклој години кажњени су са 
близу милион и 253. 000 КМ 
Међутим, то није утицало на 
корекцију цијена, па из Ин-
спектората РС , али и удружења 
која се баве заштитом по-
штрошача апелују на трговце 
да поштују законске прописе.
Од извршених 200 контр-
ола цијена основних живот-
них намирница у пословним 
објектима, неправилности 
су уочене у 138 случајева. 
Трговцима су изречене каз-
не, које, нажалост, нису уро-
диле плодом. Цијене су и 
даље високе. Из инспекције 
најављују појачану контр-

олу и у наредном периоду.
"Ми ћемо сасвим сигур-
но и у овој години настави-
ти са појачаним радом када 
је  ријеч о контроли цијена 
основних животних намир-

ница. И у овој години можемо 
очекивати овакву економску 
ситуацију и  већ смо спреми-
ли капацитете, када је ријеч 
о нашим расположивим ка-
дровима, тако да ћемо и даље 

наставити са интензивним 
контролама", рекла је Душан-
ка Николић, портпарол Ин-
спектората Републике Српске. 
Већина грађана, због инфла-
ције, већ дуже вријеме купује 

само оно што мора. То су нам 
потврдили и Приједорчани.
"Све је скупо. Купујем мање 
количине свега, само оно 
што ми је неопходно", ре-
као је један наш суграђанин

Из Удружења за заштиту по-
трошача "ДОН" из Приједора,  
по ко зна који пут апелују на 
трговце да инфлацију не злоу-
потребљавају како би се бога-
тили. Због њиховог несавјес-
ног понашања, кућни буџети 
грађана све су сиромашнији.
"Позивам инспекцијске орга-
не да казне несавјесне тргов-
це  и врше што више контр-
ола. Ми имамо информацију 
од грађана да су због инфла-
ције почели мање да купују, 
што је прилично шокантна 
информација, да се на тај на-
чин  боримо са инфлацијом."

У појединим земљама ре-
гиона у плану је да бакшиш 
уђе у систем фискализације. 
Тако је Привредна комора 
Хрватске припремила нацрт 
закона, а покренута је ини-
цијатива да се то уради и у 
Србији. Угоститељи из Прије-
дора тврде да износ бакшиша 
који гости остављају коноба-
рима није толико значајан да 
би га требало опорезивати.

Гости у кафићима и ресто-
ранима често бакшишом 
награде конобаре за добро 
пружену услугу и љубазност. 
Власници угоститељских обје-
ката тврде да је бакшиш но-
вац за конобаре и да не желе 
да се у тај дио посла мјешају. 
„Конобар одвоји свој бак-
шиш на страну, најбитније 
да су уштимани каса и про-
мет, ако је рачун 42 КМ, а гост 
остави 3 КМ бакшиша, коно-

бар себи одвоји 3 КМ одмах 
у страну“, каже предсједник 
Удружења угоститеља гра-
да Приједора Горан Дакић.
Он сматра да не би треба-
ло увести порез на бакшиш. 
Прича да би приход од по-
реза на бакшиш који се даје 
у готовини био занема-
рив, док се картично плаћа 
око једне трећине промета.  
„Знам из личног искуства 
да доста локала, поготово на 
мору када сам био не примају 
ништа преко износа рачуна, 
него колики је рачун,  толико 
се може наплатити картично 
и онда оставиш нешто са стра-
не, набациш еуро, два и то је 
то. Не знам да ли има смисла 
причати о тој теми опорези-
вања, јер мали су то износи 
на мјесечном нивоу. Банка 
узима нама два одсто при-
ликом картичног плаћања, 
када би се то прерачунало 

колико је то, то су неки ми-
зерни износи“, истиче Дакић.
Угоститељи објашњавају да 
бакшиш који су им гости оста-
вили картичним плаћањем, 
конобари на крају смјене узму 
као готовину из касе. Проблем 
би могао настати, тврде када 
би потпуно престало посло-
вање са кешом, јер би због 
плаћања картицом сав новац 
био на рачуну послодавца.
„У том случају би се поста-
вило питање опорезивања, 
односно питање на који на-
чин би послодавац конобару 
исплатио бакшиш. Међутим, 
дуго времена ће код нас тре-
бати да кеш оде у историју, 
тако да питање бакшиша 
тренутно код нас није аку-
тан проблем“, рекао је члан 
Управног одбора Удружење 
угоститеља и хотелијера РС 
„ХоРеЦа“ Горан Куртиновић.

ОД 200 КОНТРОЛА, НЕПРАВИЛНОСТИ УОЧЕНЕ У 
138 СЛУЧАЈЕВА

ДА ЛИ ТРЕБА УВЕСТИ ПОРЕЗ НА БАКШИШ?

Трговци не поштују ограничење маржи

Подијељена мишљења

Текст: Бранка Дакић

Текст: Б. Мајсторовић

Не назире се крај расту цијена

Николић: Инспекција ће вршити 
појачане контроле и у наредном 
периоду

Фискална каса

Прошлогодишња 
инфлација у Републици 
Српској износила је 
13,6 одсто. Према 
статистичким 
показатељима храна је 
скоро дупло скупља. 

Угоститељи из Српске закључују да ће пратити искуства 
земаља из региона. У Србији сматрају да се бакшиш 
до одређеног износа не би требало опорезивати већ 
искористити за стимулацију запослених.
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ОВАН

Недјељни хороскоп саветује Овновима да се причувају "злих језика" 
на послу. Меркур у коњукцији са Плутоном налази се у пољу ваше 
каријере, до четвртка ћете донијети важну пословну одлуку, можда 

ћете поново покренути пројекат који је започет у 
прошлој години. Ове недјеље је могуће да ћете се 
спорјечкати са партнером,  јер му не посвећујете 
довољно пажње. Од сриједе окрећете нови лист, ако 
сте планирали да идете на дијету, средина недјеље 
је прави тренутак. Најбољи дани биће вам сриједа 
и четвртак.

БИК

Добра недјеља за Бикове! Велика је вјероватноћа да ће вам нека 
велика компанија понудити посао,  или неки пројекат везан  за 

иностранство. Осјећате да вас цијене и то вам даје 
предност да преговарате за бољу плату. Партнер 
ће ријешити важан проблем везано за важна 
документа. Напетост у вези попушта, очекујте 
прославу крајем недјеље.  Будите пажљиви како 
се људи око вас осјећају, ако сте незадовољни 
односима, то ће утицати на ваш имунитет. Најбољи 
дани биће вам петак и недеља.

БЛИЗАНЦИ

Венера је у вашем пољу каријере и креће се ка коњункцији са 
Нептуном. Можда ће вам врло брзо бити понуђен нови посао на 
даљину, нешто везано за рад онлајн или у иностранству. Крајем 
седмице бавићете се неким послом који сте запоставили. Могућа 

је продаја, куповина или можда велики новчани 
добитак, кредит. Односи у вези су помало чудни. И 
ви и партнер прећуткујете ствари које вам сметају, 
очекујете да се ријеше саме од себе. Ове недјеље 
бисте могли да се изненада ријешите неке лоше 
навике, почнете да се бавите спортом. Најбољи 
дани биће вам сриједа и субота.

РАК

Недјељни хороскоп каже да ове недјеље можете да потпишете важан 
документ о запошљавању,  или да добијете понуду за службено 
путовање. Такође, особа на високој позицији би могла да вам 

помогне да напредујете у каријери. Чини се да 
ове недјеље стално добијате позитивне знакове 
од Универзума. Партнер вас обожава, можда ће 
вам даровати нешто лијепо. Пун мјесец у пољу 
исхране вјероватно ће вам помоћи да скупите 
снагу и кренете на дијету. Најбољи дани биће вам 
понедељак и недеља.

ЛАВ

Ове недјеље ћете направити велики искорак - Плутон и Меркур 
су у коњункцији у пољу каријере. То значи да вам може бити 
понуђена боља позиција, да прихватите унапријеђење,  или да 
о послу преговарате  са неким утицајним. Ове седмице у вашем 

пољу партнерских односа планете праве хаос - 
морате више пажње да посветите вољеној особи 
и дјеци. Побољшаћете односе. Вријеме је да 
слободни Лавови почну да се забављају - излазите 
више, будите активнији на мрежама. Доносите 
важну одлуку да се више старате о свом здрављу 
и одричете се неких лоших навика. Осјетићете 
промјене. Најбољи дани биће вам петак и недеља.

ДЈЕВИЦА

Прегршт обавеза натјераће вас да будете посебно фокусирани ове 
недјеље. У петак може доћи до добрих промјена у пољу финансија. 
Могућа је награда или повишица због добро обављеног посла. Ове 
недјеље ћете бити емотивнији него иначе, посебно у првом дијелу 

седмице. Зато замолите партнера за помоћ. Плутон 
и Меркур су у коњукцији у вашем сектору дјеце 
и љубави, могуће је да ће вас дијете обрадовати,  
или ћете донети неку одлуку о браку. Рјешићете се 
терета који "вучете" од  децембра прошле године. 
Потребно је да се више крећете. Најбољи дани биће 
четвртак и недјеља.

ВАГА

Ако сарађујете са женама, могуће је да ћете започети неки пројекат 
који ће се испоставити као веома уносан. Плодови рада видјеће се 
у марту. Ове недјеље вашу породицу ће обрадовати неке промјене 
везано за некретнине. Можда ћете уложити новац и купити стан 

за себе или рођаке. Односи са вољеном особом ће 
бити посебно набијени емоцијама до краја недјеље 
- биће вам потребно више пажње и бриге. Будите 
што је могуће ревноснији ако узимате редовну 
терапију за неко хронично обољење. Од уторка до 
четвртка може доћи до поремећаја сна. Најбољи 
дани биће понедељак и петак.

ШКОРПИЈА

Око вас се појавио нови тим људи који ће вам отворити сјајне 
могућности за напредовање у каријери. Будите стрпљиви, резултати 
ће се видјети у првим данима марта. Крајем недјеље, ви и ваш 
партнер ћете доживјети велику трансформацију у вези, кренули 

сте напријед и ништа не може да вас заустави. 
Могући су пресељење, подизање кредита, 
куповина аутомобила.Ви ћете бити иницијатор, 
отворићете врата промјенама. Ако сте дуго чекали 
да се заљубите, онда бисте на путовању могли да 
упознате неког важног за вашу будућност. Потребно 
је да будете више физички активни. Најбољи дани 
биће субота и недјеља.

СТРИЈЕЛАЦ

Недељни хороскоп каже да ћете ове недјеље имати велики напредак 
у каријери - стижу вијести од надређених о повећању плате, 
преласку у иностранство или почетку рада на новом пројекту. 

Вјероватно ћете добити велики износ за пројекат. 
У марту ћете коначно завршити све проблеме у 
каријери. Са партнером улажете новац у сређивање 
дома. Слободни Стријелчеви продубљују однос 
са особом коју су недавно упознали. Небичан сте 
спој, али функционишете. Уносите више витамина. 
Најбољи дани биће четвртак и субота.

ЈАРАЦ

Ваша планета Сатурн је у позитивном аспекту и према Марсу и 
према Мјесецу до краја недјеље. То значи да вас чека напредак у 
каријери! Појавиће се неко ко ће бити ваш савезник и ко ће вам 
помоћи да се истакнете. Очекује вас и напредак у вези: пресељење 

код вољене особе, потписивање неких важних 
докумената који су битни за обоје, можда куповина 
карата за путовање у иностранство. Време је 
да поправите здравствено стање и промјените 
исхрану. Позитивне промјене ћете осјетити врло 
брзо, само немојте да одустајете. Најбољи дани биће 
понедељак и четвртак.

ВОДОЛИЈА

Ове недјеље је могуће да ће вам бити понуђен посао на неком 
пројекту у иностранству,  или везано за онлајн рад. Осим тога, до 
краја седмице бисте могли да добијете новац који сте зарадили 
на неком претходном пројекту. Ове паре ће вам помоћи да 

остварите неке планове везано за породицу и 
партнера. Недјеља почиње пуним мјесецом у пољу 
партнерских односа. Немојте да се чудите ако вас 
партнер запроси,  или ви њему предложите брак. 
Здравствено без већих промјена, али препорука 
звијезда је да више спавате. Најбољи дани биће вам 
уторак и сриједа.

РИБЕ

Недељни хороскоп каже да се Плутон и Меркур повезују у вашем 
пољу колектива. Можда ћете оформити добре савезе на послу,  
или се увезати са људима из иностранства са којима ће сарадња 
бити савршена. Ова ситуација је донекле повезана са неким 

промЈенама које су се десиле у децембру 2022. 
Љубавна ситуација бурна - свађе, па компромиси 
са партнером. Мораћете да попустите, реалнији 
је у погледу ваше будућности. Ако сте на дијети, 
сјајна недјеља. Бићете задовољни којом брзином 
мршавите. Најбољи дани биће уторак и субота.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП
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Стајала је на импровизованој 
позорници с пехаром у руци. 
И у том тренутку ништа није 
било  важније осим спознаје  
да су они који су одлучивали 
о спортисти града препозна-
ли њен рад и вишегодишњи 
труд. Био је то тренутак среће, 
каквих мало има у животу, 
присјећа се Вера Стјепановић 
Дошен времена када је прије 
тачно 52 године проглашена 
спортистом града Приједора. 

Тада једна од најљепших ру-
кометашица БиХ простора, 
прво крило, а касније  чувени 
десни  бек у љубијском „Пар-
тизану“ низала је успјехе на 
рукометном терену. Имала је 
сигурну руку, снажан и пре-
цизан ударац који  тешко да 
је који голман могао одбрани-
ти. "Увијек сам гађала у горњи  
угао, у сам врх гола. И редовно 
тресла мрежу. Киша на утак-
мици за мене је била прави 
благослов. Ту сам се најбоље 
сналазила. Током једне так-
ве утакмице, са мостарском 
„Локомотивом“ у Љубији, на 
рукометном такмичењу за се-
ниорке, дала сам седам голо-
ва. Примијетио ме је селектор 
БиХ репрезентације и анга-
жовао за турнир у рукомету 
који смо у то вријеме играли 
у Ђаковици. Било је то 70. го-
дине, годину прије него што 
ћу постати спортиста града 
Приједора, прича Вера која је 
послије турнира  добила сјај-
не понуде, између осталих  да 
игра за новосадски „Спартак“, 
за „Трико“ из Градишке... Није 
прихватила, остала је вјерна 
љубијском рукомету који је 

почела играти сасвим случај-
но. Са свега 15 година, када 
је пред кућом док је трчкала 
за лоптом у оној већ познатој 
„између двије ватре“ примије-
тио тренер и одмах позвао у 
рукометни клуб. „Фалио  им 
је играч и одабрали су мене. 
Одмах сам се уклопила. Ру-
комет ми се страшно допао.  
И сад у овим годинама, у 72. 
сањам да га  играм. Једностав-
но се заволи, у мом случају 
толико да сам након зајед-
ничких тренинга и сама тре-
нирала. Уђе то у крв" , прича с 
неком носталгијом Вера којој 
је  бављење спортом у живо-
ту донијело низ бенефита.  
„Много смо путовали, дружили 
се, упознавали нове људе. На 
крају ми је рукомет „отворио“ 
и радно мјесто.  Сјећам се као 
данас и  своје прве утакмице 
у Мостару, јуниорског првен-
ства. Те године изабрана сам 
за фер плеј играча. На банкету 
у Ђаковици  изабрана сам да 
представљам Босну и Херце-
говину, а једина сам била из 
Крајине“, каже Вера која је ру-
комет напустила. Због љубави. 
Срце је тако одлучило. Не каје 

се наравно. „Исте године када 
сам постала спортиста града 
Приједора  сам се удала. Тако 
сам се опростила  од рукоме-
та, а да нисам, вјероватно би 
била попут Свјетлане Китић“, 
каже с осмијехом Вера којој 
прецизан и јак шут, обично 
љети, неком воћком, кад жели 
унуцима да покаже шта зна, 
ни данас није стран. 

И ДАНАС САЊАМ ДА ИГРАМ РУКОМЕТ
Прије 51 годину Вера Стјепановић Дошен била спортиста града Приједора

Текст: Мира Згоњанин

Поред рукомета Вера се активно бавила и гимнастиком. У Заострогу је положила за гимнастичког 
тренера. “Тренирала сам  дјецу предшколског узраста. Припремала сам их за вишебоје“, каже Вера. 
Додаје да су се у то вријеме  касних 60 тих сами сналазили за спортску опрему. „ Шили смо шорцеве, 
траке за косу. Једне године су нас почастили прелијепим дресовима с амблемом Рудника. А прве праве 
патике сам добила од тате. Био је на обуци у Швицарској и донио ми два пара. Нико сретнији од мене. 
Од свих екипа имала сам најљепше патике, а тренирало се у оним платненим, равним. Те смо тад сви 
имали, али ником то није сметало. Спорт је био на првом мјесту“ , каже Вера  која се присјећа и огромне 
подршке Љубијанаца који су листом сви, од најмлађих до најстаријих, на њиховим утакмицама, на 
домаћем терену, пунили трибине до пoсљедњег мјеста.

Вера прије 51 године 
спортиста града Приједора

Са репрезентацијом, четврта с лијева у првом реду

Вера Дошен
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Стонотенисерка Марија Гња-
тић проглашена је за нај-
бољег спортисту града При-

једора за 2022. годину, на 53. 
Избору најбољег спортисте. Гња-
тићева, која је члан Стонотени-
ског клуба “Приједор”, прошле 
године била је друга на сениор-
ском Првенству БиХ у паровима, 
а трећa у појединачној конкурен-
цији, а ту је и цијели низ  медаља 
на државним и републичким 
такмичењима, што у сениорским 
што у јуниорским категоријама. 
Такође, Гњатићева је наступала 
за репрезентацију БиХ, на Европ-
ском појединачном првенству 
које је одржано у Минхену, као и 
на Балканском првенству.“ Вели-
ка ми је част што сам већ другу 
годину за редом најбољи спорти-
ста нашег града. И ово ми је до-
датна мотивација да у овој годи-
ни остварим још боље резултате „, 

рекла је Гњатићева.
Друго мјесто заузео је Данило 
Вукотић, члан Теквондо клуба 
“Љубија”,који се  овим спортом 
бави седам година.
„Признање ми заиста много зна-
чи. Подстиче ме да радим и тре-
ниран, да освајам нове медаље. И 
очекујем да ћу и ове године бити 
дио репрезентације БиХ „, навео 
је Вукотић.
Треће мјесто заузео је  бицикли-
ста Синиша Лукић из Бицикли-
стичког клуба “Kозара”.  
„ Иза мене је напорна сезона, у 
којој ме задесила соабраћјна не-
згода на тренингу, што је пратила 
операција и опоравак. Све је то 
био изазов, али смо изашли као 
побједници. И ово је додатна мо-
тивација за нове успјехе „, изја-
вио је Лукић. 
За најуспјешнијег младог пер-
спективног спортисту проглашен 
је Павле Егић, из Kошаркашког 
клуба “Хантерс”. Он је, се сениор-
ском селекцијом екипе, освојио 
друго мјесто у Другој лиги Ре-
публике Српске. Са репрезента-
цијом БиХ наступио је на У-16 Ев-
ропском првенству у Азербејџану, 
гдје су заузели шесту позицију.“ 
Много ми значи ова награда. Јер 
ми показује да се мој труд  који 
улажем исплатио. Уједно је и 
додатни мотив и мени и мојим 
клупским колегама да још јаче 
тренирамо и да идемо ка зацрта-
ним циљевима „, рекао је Егић.
Најбоља мушка екипа у протеклој 
години су падобранци Аероклуба 
“Приједор”, екипа у саставу Бобан 
Иветић, Александар Цветковић, 
Драшко Лајић и Синиша Вујако-
вић, док је женска Стонотениски 

клуб “Приједор”.
Проглашен је и најбољи тренер, 
Горан Унчанин из Стонотениског 
клуба “Приједор”, а најуспјешнији 
спортски радник је Милан Танко-
сић.
Јубиларне награде додијељене су 
ТK “Др Младен Стојановић” за 90 
година, KK “Приједор Спартак” за 
50, те ЖKK “Младост” за 40 годи-
на постојања и рада.
Уручена су и  посебна признања 
за резултате постигнуте у вете-
ранским такмичењима, и то Ми-
лану Томашу (Kлуб борилачких 
вјештина “МАТ Дефенсе”) и Ра-
денку Мариновићу (Џудо Kлуб 
“Приједор”).
Градоначелник Приједора Слобо-
дан Јавор рекао је да је овај град 
увијек у знаку спорта, те да је у 
градском буџету ове године из-
двојено 450.000 KМ за спорт, те 
још 200.000 KМ за набавку спор-
тске опреме.“ Ту су и стипендије 

за перспективне спортисте. То 
је подстрек за њих да се наста-
ве бавити спортом. Да што више 
тренирају, али и да се друга дјеца 
на њих угледају и да крену њихо-
вим стопама „,изјавио је Јавор, ре-
кавши да резулати приједорских 
спортиста јасно говоре да Прије-
дор има чим да се поноси.
Организатор манифестације је 
“Kозарски вјесник”, а покровитељ 
Град Приједор.
„ Наша медијска кућа, поред тога 
што је организатор избора нај-
бољег спортисте Приједора, је и 
хроничар дешавања у нашем гра-
ду. А ту спадају и она спортска. И 
ми ћемо наставити да пратимо 
наше спортисте и њихове успјехе 
„, изјавио је в.д. директора ове ме-
дијске куће Горан Вујчић.
Спонзори манифетације били су 
“Арселор Митал Приједор”, “Спорт 
Вижн” и Творника кекса “Мира”.

53. Избор најбољег спортисте града Приједора

МАРИЈА ГЊАТИЋ ПОНОВО НАЈБОЉА

НАЈУСПЈЕШНИЈИ МЛАДИ ПЕРСПЕKТИВНИ 
СПОРТИСТИ

1. Павле Егић – Kошаркашки клуб “Хантерс”
2. Божидар Пилиповић – Теквондо клуб “Љубија”
3. Ана Миа Веселиновић- Теквондо клуб “Kозара”
4. Амина Денић – Женски фудбалски клуб “Приједор”
5. Милош Радуловић – Стонотениски клуб “Приједор”
6. Татјана Репајић – Одбојкашки клуб “Вожд”
7. Филип Тубин – Бициклистички клуб “Kозара”
8. Лидија Брезичанин – Kарате клуб “Шодан”
9. Лара Дешић – Атлетски клуб “Приједор”
10. Kалина Одицки – Женски кошаркашки клуб “Младост”
11. Лазар Гаврановић – Kик бокс клуб “Приједор”

НАЈУСПЈЕШНИЈИ СПОРТИСТИ

1. Марија Гњатић – Стонотениски клуб “Приједор”
2. Данило Вукотић   – Теквондо клуб “Љубија”
3. Синиша Лукић – Бициклистички клуб “Kозара”
4. Анастасија Удовичић – Атлетски клуб “Приједор”
5. Драшко Лајић – Аеро-клуб “Приједор”
6. Марко Миодраговић – Kарате клуб “Шодан”
7. Анђела Тубин – Женски фудбалски клуб “Приједор”
8. Стефан Радиновић - Kошаркашки клуб “Хантерс”
9. Зоран Милановић – Kик бокс клуб “Приједор”
10. Миодраг Тркља – Kуглашки клуб “Рудар”

Они су најбољи

Павле Егић, најуспјешнији перспективни спортиста
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"SPORT VISION"  КОМПАНИЈА НАСТАВЉА ДА ПОДИЖЕ 
ЕКОЛОШКУ СВИЈЕСТ ПОТРОШАЧА

УБЈЕДЉИВА ПОБЈЕДА 
"ПРИЈЕДОР СПАРТАКА"

"РУДАР" ПОЈАЧАО РЕДОВЕКУГЛАЊЕ: БОДОВИ 
ОТИШЛИ У БИЈЕЉИНУ

Кошаркаши “Приједор Спартака” 
убједљиво су,  резултатом 87:54,  слави-
ли над екипом “Варда ХЕ”. Приједорски 
тим одлично је отворио сусрет, и прву 
четвртину ријешио у своју корист са 
26:15, а на одмор се отишло при резул-
тату 41:31.
Темпо се није спуштао ни у наставку, и 
побједа домаће екипе није била упитна.

Најефикаснији у редовима “Приједор 
Спартака” био је  Станковић са 22 по-
стигнута коша. Пратили су га Лулић са 
17, Лончар са 12, те Радун и Тодоровић 
са по 11 кошева.
Што се тиче вишеградског тима, 12 ко-
шева је убацио Бјелић.
Ово је 13. овосезонска побједа “Приједор 
Спартака”, у наредном колу им слиједи 
гостовање код екипе “Дервенте”.

“Sport Vision”  је једна од до-
маћих компанија која већ 
неколико година настоји да 
буде лидер не само у про-
даји спортске обуће и одјеће, 
него и лидер у друштвеноо-
дговорним активностима и 
еколошком начину посло-
вања. Посјетом у неколико 
њихових продајних објеката 
примјетили смо занимљи-
ву поставку, као и очиглед-
но настојање да се истакне 
асортиман свих спортских 
брендова који своје произ-
воде креирају од рецикли-
раних материјала. Контак-
тирањем маркетинг тима 
компаније сазнали смо да су 
у свим “Sport Vision”  радња-
ма обиљежени производи 
најразличитијих брендова 
који су израђени од природ-
них, рециклираних или еко-
лошки прихватљивих мате-
ријала, али и то да су се они 
потрудили да крену корак 
даље ида су претходне годи-
не поставили „еkо кутије“ за 
прикупљање старе обуће и 
одјеће.
Наиме, “Sport Vision”  ком-

панија је претходне године 
у оквиру Еcо Vision пројекта 
поставила „еkо кутије“ у не-
колико својих радњи у циљу 
прикупљања старе одјеће 
и обуће која се даље реци-
клира или донира у хума-
нитарне сврхе. Како њихов 
ПР тим каже, систем је јед-

ноставан: „Обезбјеђивањем 
погодности при куповини 
желимо да подстакнемо по-
трошаче да донирају обућу 
и одјећу коју не носе“. Након 
сортирања на употребљиво 
и неупотребљиво у сарадњи 
са хуманитарном организа-
цијом „АДРА“, употребљиво 

се донира у хуманитарне 
сврхе, а неупотребљиво се 
даље прерађује и рецикли-
ра у одређене производе. 
„На овај начин не само да 
смањујемо количину отпа-
да, загађење ваздуха него и 
употребљивим артиклима 
дајемо нови живот кроз до-
нирање.“
Оно што истичу из Сport 
Vision  тима јесте да је ово 
само један мали дио ак-
тивности које раде у окви-
ру пројекта ВИЗИЈА ЗДРА-
ВЕ БУДУЋНОСТИ. Обнова 
школских сала, пошумља-
вање, скупљање отпада, еко 
трке и много друге активно-
сти су биле и наставиће да 
буду дио редовних друштве-
но одговорних активности 
Sport Vision  компаније.
Можда је баш сада прилика 
да се и ви прикључите Еko 
Vision  покрету и дате пред-
ност еколошки прихватљи-
вим артиклима при на-
редној куповини, јер само 
заједно можемо учинити 
да ова планета поново буде 
здрава околина за живот.

Екипа “Рудар Приједора” пoјачала је 
своје редове пред наставак Прве лиге 
Републике Српске. У Приједор су стигла 
три појачања.  Прво појачање је двадесе-
тогодишњи Димитрије Јовановић из Ср-
бије који игра на позицији везног игра-
ча, а наступао је за белгијски “Westerlo”.
Уговор с “Рударом” потписао је и  Прије-
дорчанин Кристијан Секулић. Овај чувар 
мреже долази из НК “Рудар” из Велења. 
Раније је бранио и за НК “Олимпија” из 
Љубљане, а наступао је и за младу ре-
презентацију Словеније (У-19).
Треће појачање је двадесетогодишњи 
Бразилац Емануел Виктор Сантос Кар-
неиро. Игра на крилним позицијама, а 
наступао је у локалној лиги у Сао Паолу.
Припреме у Хрватској “Рудар” је завр-
шио пласиравши се као четврти на “Ме-
дулин купу”. 
А већ у суботу, 18. фебруара, чека нас 
крајишки дебри, јер у 13 часова почиње 
утакмица осмине финала Купа БиХ у 
којој, “Рудар” дочекује бањалучки “Бо-
рац”. Биће то уједно и деби на клупи 
рудара за шефа стручног штаба Бојана 
Круља.

У оквиру 10. кола 1. Лиге Републике 
Српске друга екипа Куглашког клуба 
“Рудар” дочекала је КК “ОSSA -Galax” из 
Бијељине. Приједорчанима је требала 
побједа да би заузели четврту позицију 
и пласирали се у мини лигу и додатних 
шест утакмица које би донијеле додат-
но искуство играчима  који играју своју 
прву сезону, али и омладинцима који 
раде у школи куглања. Ипак, и  поред 
велике жеље и борбености домаће еки-
пе која је одиграла одличну утакмицу, 
гости из Бијељине су били бољи и заслу-
жено су славили резултатом 6:2. Кугла-
ше из Бијељине, предводио је  Иван Ла-
ловић, који је оборио 616 чуњева.Приједор Спартак

КК Рудар

Припремио: Зоран Јелић

ПРОМО
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I
(1) Позивају  се ученици средњих школа 
који имају пребивалиште на територији 
града Приједора, чија је удаљеност од 
школе више од четири (4) километра, који 
похађају средњу школу која има сједиште 
на подручју града Приједора да се пријаве 
на јавни позив за субвенцију трошкова 
ђачког превоза. Средства за субвенцију 
одобравају се у процентуалном износу од 
износа мјесечне карте. Право на субвенцију 
имају ученици који испуњавају најмање 
један од сљедећих услова:

1. да је ученик дијете без једног родитеља 
- 50%,
2. да је ученик дијете чији родитељ има 
статус ратног војног инвалида од I до X 
категорије - 50%
3. да у вишечланој породици са троје и 
више дјеце средњу школу похађа најмање 
једно дијете и то: ако је један родитељ 
незапослен - 50%, а ако су оба родитеља 
незапослена - 100%,
4. да један родитељ самостално издржава 
дијете - 50%,
5. да је ученик дијете без родитељског 
старања - 100%,
6. да је ученик особа са инвалидитетом и/
или корисник права на помоћ и његу другог 
лица - 100% и
7. да је ученик дијете из породице чији је 
члан породице корисник сталне новчане 
помоћи или права на помоћ и његу другог 
лица - 100%.

(2) Уколико из једне породице наставу у 
средњој школи похађа више ученика, сви 
једнако остварују права на субвенцију 
ђачког превоза, уз испуњавање претходно 
наведених услова.

II
(1) Уз  захтјев  за  субвенцију ђачког превоза 
потребно  је  приложити  сљедећу      
документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за 
ученика,
б) кућну листу,
в) потврду средње школе о редовном упису 
школске године, 
г) потврду о мјесечном износу карте са 
прецизно наведеном километражом, 
издату од стране овлашћеног превозника,
д) доказ да је ученик члан породице са 
троје и више дјеце (родни лист за свако 
дијете),
ђ) рјешење надлежног органа о породичној-
личној инвалиднини, којим се доказује да 
је ученик дијете ратног војног инвалида од 
I до X категорије,
е) увјерење Завода за запошљавање РС - 
филијала Приједор за незапослене чланове 
домаћинства или увјерење Пореске управе 

РС - ПЈ Приједор о оствареним опорезивим 
приходима за посљедња три мјесеца,
ж) увјерење надлежног органа о 
остваривању права из социјалне заштите,
з) увјерење надлежног органа о 
самосталном вршењу родитељске 
дужности (за самохраног родитеља),
и)  увјерење надлежног органа да је ученик 
дијете без родитељског старања или умрли 
листови,
ј) доказ о покренутом поступку утврђивања 
обавезе издржавања дјетета од стране 
родитеља или доказ о покренутом 
поступку извршења судске пресуде у 
дијелу издржавања (за самосталног 
издржаваоца),
к) увјерење надлежног органа којим 
се доказује да је ученик особа са 
инвалидитетом и/или корисник права на 
помоћ и његу другог лица и
л)  фотокопију текућег рачуна.

2) Документација која се прилаже уз 
захтјев мора бити оригинал или овјерена 
фотокопија, изузев фотокопије текућег 
рачуна.
3) На основу достављене потврде о 
мјесечном износу карте са прецизно 
наведеном километражом, издате 
од стране овлашћеног превозника, 
обрачунаће се износ субвенције трошкова 
ђачког превоза за цијело полугодиште.           

III
Захтјев за субвенцију трошкова ђачког 
превоза доставља се путем поште на 
адресу: Град Приједор, Градска управа, 
Одјељење за образовање, здравство, 
социјалну заштиту и пронаталитетну и 
демографску политику, 79102 Приједор, 
Трг Ослобођења бр.1 или непосредном 
предајом на пријемном шалтеру Градске 
управе Приједор. Захтјев се може 
поднијети и путем Е-управе Градске управе 
Приједор (https://euprava.prijedorgrad.
org), с тим да су кандидати, који на овај 
начин аплицирају, у обавези да Одјељењу 
за образовање, здравство, социјалну 
заштиту и пронаталитетну и демографску 
политику, у року од 15 дана, доставе 
доказе о испуњавању услова у оригиналу 
или овјереној фотокопији.  

IV
Рок за подношење пријава је 15 дана од дана 
објављивања Јавног позива на званичној 
интернет страници Града Приједор - www.
prijedorgrad.org и у седмичном листу 
„Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив 
не буде објављен истовремено, рок ће се 
рачунати од дана посљедње објаве.
       

ГРАДОНАЧЕЛНИК                                                                                                                                         
         Слободан Јавор

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза за ученике средњих школа, у oквиру 

посебних категорија, са подручја града Приједора за друго полугодиште школске 
2022/2023. године

Број: 02-40-331/23
Датум, 10. фебруар 2023. године

 На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи („Службени гласник Републике 
Српске", број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 89. Статута Града Приједор („Службени гласник 
Града Приједор", број: 12/17) и Правилника о субвенцији трошкова ђачког превоза 
(„Службени гласник Града Приједор“, број: 1/23) Градоначелник Града Приједор   о б ј а 
в љ у ј е

I
Позивају се ученици средњих школа са подручја града 
Приједора да поднесу захтјев за субвенцију трошкова 
ђачког превоза.

II
Право на субвенцију трошкова ђачког превоза у висини 
од 20% износа мјесечне карте имају ученици који похађају 
средњу школу на подручју града Приједора и који имају 
пребивалиште на подручју града Приједора, а које је од 
школе удаљено више од четири (4) километра.
 

III
Ученици који право на субвенцију трошкова ђачког превоза 
остварују на основу Правилника о субвенцији трошкова 
ђачког превоза („Службени гласник Града Приједор“, број: 
1/23) не остварују право на трошкове субвенције по овом 
јавном позиву.

IV
Субвенција трошкова ђачког превоза односи се на период 
другог полугодишта школске 2022/2023. године.

V
Уз захтјев је потребно  приложити сљедећу документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за ученика,
б) потврду средње школе о редовном упису школске године, 
в) потврду о мјесечном износу карте за један мјесец другог 
полугодишта школске 2022/2023. године, са прецизно 
наведеном километражом, издату од стране овлашћеног 
превозника и
г) фотокопију текућег рачуна на име подносиоца захтјева.

 VI
Документација која се прилаже уз захтјев мора бити 
оригинал или овјерена фотокопија изузев фотокопије 
текућег рачуна.

VII
Захтјев за субвенцију трошкова ђачког превоза доставља 
се путем поште на адресу: Град Приједор, Градска управа, 
Одјељење за образовање, здравство, социјалну заштиту и 
пронаталитетну и демографску политику, 79102 Приједор, 
Трг Ослобођења бр.1 или непосредном предајом на 
пријемном шалтеру Градске управе Приједор. Захтјев се 
може поднијети и путем Е-управе Градске управе Приједор 
(https://euprava.prijedorgrad.org), с тим да су кандидати, 
који на овај начин аплицирају, у обавези да Одјељењу за 
образовање, здравство, социјалну заштиту и пронаталитетну 
и демографску политику, у року од 15 дана, доставе доказе о 
испуњавању услова у оригиналу или овјереној фотокопији.  

VIII
Рок за подношење пријава је 15 дана од дана објављивања 
Јавног позива на званичној интернет страници Града 
Приједор - www.prijedorgrad.org и у седмичном листу 
„Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив не буде објављен 
истовремено, рок ће се рачунати од дана посљедње објаве.

ГРАДОНАЧЕЛНИК                                                                                                                                         
         Слободан Јавор

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза у висини од 
20% од износа мјесечне карте, за друго полугодиште 

2022/2023. године 

Број: 02-40-327/23
Датум: 10. фебруар 2023. године

 На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи 
(„Службени гласник Републике Српске", број: 97/16, 36/19 
и 61/21), члана 89. Статута Града Приједор („Службени 
гласник Града Приједор", број: 12/17) и Одлуке о субвенцији 
ђачког превоза за друго полугодиште 2022/2023. 
године („Службени гласник Града Приједор“, број: 1/23) 
Градоначелник Града Приједор  о б ј а в љ у ј е
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Дана 19.2.2023. 
навршава се четрдесет 

дана од смрти наше 
драге мајке

НЕВЕНЕ (рођ. 
Прпош) РОСИЋ

1960 – 2023

Увијек ћеш бити у наишим срцима и мислима.
Твоје кћерке Весна и Данка са породицама

17728

Дана 17.2.2023. године 
навршава се 20 година од 

смрти

РАДЕ РАДИЋА

Сјећање на тебе вјечно ће трајати.
Син Раденко са породицом

17725

Тужно сјећање

РАДЕ РАДИЋ

Синовац Миленко Радић са породицом

17725

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА 
ЧУВАМО
40 ДАНА

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja 122
Хитнa пoмoћ 124
Вaтрoгaсци 123

Информације 1185
Taчнo вриjeмe 125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица 052/240-150 
Aутo мoтo сaвeз Приjeдoр 
052/212-040
Жељезничка станица 
052/211-021
Спoртски aeрoдрoм Уриje 
052/236-429 

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод 052/236-600
Топлана 052/231-779 
Електродистрибуција 
052/233-031
Кoмунaлнe услугe 052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека 052/211-324 
Позориште 052/211-116 
Музеј 052/211-334 
Галерија 052/213-305 
Метеоролошка станица 
052/232-285 
Кино “Козара” 
052/211-258, 052/211-259 
Градска читаоница 052/211 477
Суд 052/211-420 

МЕДИЈИ 
РTРС ИTЦ Приjeдoр 
052/240-200
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
052/234-271
Рaдиo Приjeдoр 052 911 822
TВ Приjeдoр 052/211-239
"FREE " рaдиo 052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом здравља 052/231 288
Болница 052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa Кoзaрa 052/231-202
Aпoтeкa 16. Maj 052/242-860
Aпoтeкa Meдикус 
052/234-160
Aпoтeкa Уриje 052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa oргaнизaциja 
Приjeдoр 052/243-030
Хoтeл Приjeдoр 052/234-220
Moтeл "Le Pont" 052/234-788
Рeстoрaн "Papa Joe" 052/214-494
Рeстoрaн "Eврoпa" 052/333-123
Рeстoрaн "Рибaрскa причa" 
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa стaницa Приjeдoр 
052/232-285
Пoштa Приjeдoр б052/233-980
Oснoвни Суд Приjeдoр 
052/211-420
Дjeчиjи вртић "Рaдoст" 
052/243-020
Дoм пeнзиoнeрa 052/233-750
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд  
052/231-967

Број: 02- 40-345/23
Датум: 15. фебруар 2023. године

На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи ( "Службени гласник 
Републике Српске", број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 89. Статута Града Приједор 
("Службени гласник Града Приједор", број:12/17), a у вези са  чланом 10. Правилника о 
условима и критеријумима за стипендирање перспективних спортиста града Приједора 
(„Службени гласник Града Приједор“, број: 22/21), Градоначелник  р а с п и су ј е

Ј А В Н И   П О З И В
за додјелу стипендија  перспективним  спортистима града Приједора 

за 2023.годину
 I

Расписује се Јавни конкурс за додјелу 40 
стипендија перспективним спортистима  
града Приједора за 2023. годину. 
Право на додјелу стипендија имају 
перспективни спортисти до навршених  
18 година живота у текућој години. 
Ограничење у погледу година живота  не 
примјењује се на спортисте инвалиде и 
потенцијалне олимпијске кандидате.

II 
Кандидати су дужни да  уз пријаву  
на Јавни  конкурс приложе сљедећу 
документацију:

1.  увјерење о држављанству, 
2.  увјерење о пребивалишту,
3.  родни лист, 
4. доказ о чланству у спортском клубу/
организацији, удруженим у Спортски 
савез Републике  Српске,
5.  доказ да се у текућој години активно 
баве спортом,
6. доказ да су у претходним годинама 
остварили значајне резултате на 
међународном, балканском, европском 
и свјетском првенству и такмичењима у 
Републици Српској и  БиХ,
7. потврду  клуба, којом доказују да 
активно и савјесно испуњавају обавезе 
према клубу, 
репрезентацији Републике Српске и 
другим репрезентативним селекцијама 
по избору Спортског савеза  Републике 
Српске,
8. потврду о редовном  похађању школе 
или факултета и
9. школски успјех у протеклој школској 
години.

  III 
Потребна документа из тачке II oвог 
конкурса не могу бити старија од шест 
мјесеци и иста се предају  у оригиналу 
или овјереној копији.
Непотпуне и неблаговремене пријаве 
неће се узети у разматрање.

IV
Пријаве  са прилозима достављају се 
путем поште на адресу: Град Приједор, 
Градска управа, Одјељење за културу, 

међународну сарадњу, спорт и невладине 
организације,  Трг Ослобођења бр. 1, 
79102 Приједор или директном предајом 
на шалтер за пријем поднесака Градске 
управе.
Пријава на конкурс се може поднијети 
и путем Е-управе Градске управе 
Приједор (https://euprava.prijedorgrad.
org), с тим да су кандидати, који на овај 
начин конкуришу, у обавези да до краја 
конкурсног рока Одјељењу за културу, 
међународну сарадњу, спорт и невладине 
организације доставе у оригиналу или 
овјереној копији доказе о испуњавању 
услова прописаних у тачки II  Конкурса.

V
Пријаве на Јавни конкурс разматра 
Комисија за прегледање и оцјењивање 
пристиглих пријава, именована од стране 
Градоначелника. Комисија, на основу 
критеријума прописаних  Правилником 
о условима и критеријумима за 
стипендирање перспективних 
спортиста града Приједора („Службени 
гласник Града Приједора“, број: 1/23 
), прво утврђује приједлог ранг-листе 
перспективних спортиста којима ће бити 
додијељена стипендија. Након тога, 
Градоначелник утврђује коначну ранг-
листу перспективних спортиста којима 
ће бити додијељена стипендија, а иста 
ће бити објављена на интернет страници 
Града Приједор (www.prijedorgrad.org) и 
на огласној табли Градске управе Града 
Приједор.

VI
Градоначелник ће закључити уговор са 
изабраним перспективним  спортистима 
којима је додијељена стипендија. 
  

VII
Рок за подношење пријава је 15 дана 
од дана објављивања Јавног конкурса 
на званичној интернет страници Града 
Приједор - www.prijedorgrad.org и у 
седмичном листу „Козарски вјесник“. 
Уколико  Јавни конкурс не буде објављен 
истовремено, рок ће се рачунати од дана 
посљедње објаве. 

Г Р А Д О Н А Ч Е Л Н И К    
Слободан Јавор 

НА РЕПЕРТОАРУ 
КИНА КОЗАРА ОД 

16. ДО 22. 
ФЕБРУАРА:

17:00

18:30

20:30
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Дана 12.2.2023. године преминула је наша драга 
мајка и бака

РАДОЈКА ЉУБИЧИЋ
1950 – 2023

Заувијек захвални на твојој неизмјерној доброти и 
великодушности.
Волимо те заувијек и бескрајно.
Кћерка Бранкица и унука Реа 17713

Дана 23.2.2023. године прођоше тешке 
четири године жалости, бола и туге од  

погибије мога сина

МЛАДЕНА (Вукашина) 
КОВАЧЕВИЋА
1956 – 2019

Тихо ноћи мој Анђеле – моје дијете спава.

У суботу ћемо посјетити његову вјечну кућу, 
положити цвијеће и запалити свијеће.
Жалосна мајка Стоја 17706

Дана 23.02.2023. године навршава 
се тужна година oд како са нама није 

вољена мајка и сестра

ДУШАНКА ЖИГИЋ
(1948-2022)

С љубављу те чувамо у срцу.
Твоја Сандра, сестра Стана и остала 
породица.
Обавјештавамо родбину и пријатеље да 
ћемо у суботу  18.02.2022. године у 11 часова 
посјетити њен гроб и одржати помен.

17710

Дана 19.2.2023. навршава 
се тужна година дана од 

смрти наше вољене сестре 
и заове

ПЕРСЕ ГВОЗДЕН

Сестра Равиојла са 
породицом и снаха Деса

17723

ПЕРСА ГВОЗДЕН
19.2.2022 – 19.2.2023
У срцу те чувамо од 
заборава. Сестра Снежана 
са породицом 17711

Дана 19.2.2023. навршава 
се година дана од смрти 

наше вољене мајке и баке

ПЕРСЕ ГВОЗДЕН
Сјећање на тебе вјечно ће 
трајати.
Син Далибор, снаха 
Гордана, унуци Андреј и 
Данијел 17721

Дана 19.2.2023. навршава 
се тужна година од смрти 

вољене сестре

ПЕРСЕ ГВОЗДЕН
Остаћеш вјечно да живиш у 
нашим срцима.
Брат Рајко и Славица са 
породицом 17723

Дана 19.2.2023. навршава 
се година дана од смрти 

наше вољене мајке и баке

ПЕРСЕ ГВОЗДЕН
Живјећеш вјечно у нашим 
срцима.
Кћерка Лела, зет Бобан, 
унуке Јелена и Симона

17721

In memoriam

ПЕРСА ГВОЗДЕН
Тужно сјећање на драгу 
сестру Персу.
С љубављу, сестра Дрена са 
породицом.

17707

Дана 19.2.2022. навршава 
се година како није са 

нама наша

ПЕРСА ГВОЗДЕН
2022 – 2023

С великом љубављу и 
поносом чуваћемо сјећање 
на тебе.
Сестра Љиљана и свак 
Душан с породицом 17709

In memoriam
Тужна годишњица од 

смрти наше

ДУШАНКЕ ЖИГИЋ

Драга Душанка, заувијек ћеш остати у нашим 
мислима и нашим срцима.
Младен, Дадо и Јелена са породицама

17708

Дана 20.2.2023. године 
навршава се седам 

година како није са нама

СТЕВО ВРАБАЦ

С поштовањем.
Син Миленко са породицом

17715

Дана 20.2.2023. 
навршава се четири 

године од смрти мога 
брата

ЗОРАНА ОСТОЈИЋА
2019 – 2023

С љубављу и поштовањем чувамо успомену на 
тебе.
Твој брат Драган и снаха Дубравка

17716

Тужно сјећање на нашег

БРАНУ (Станко) 
ШОРМАЗА
(1935-2019)

Захвална породица

17722

Дана 21.2.2023. 
навршава се петнаест 
година од смрти наше 
мајке, баке и прабаке

МИТРЕ МАРТИЋ
1936 – 2008

Заувијек ћеш остати у срцима и мислима оних 
који те воле. 
Твоја дјеца: Лука, Славица, Бранка и Зора са 
породицама

17714

Сјећање на

ЗОРАНА (Миливоја) ОСТОЈИЋА
2019 – 2023

ИСТИНА ЈЕ ДА НЕ ЗНАМО ШТА ИМАМО ДОК ТО НЕ ИЗГУБИМО...
Вања и Драгица

17712

Тужно сјећање на драгог нам супруга и 
оца

СЛОБОДАНА ДОЈЧИНОВИЋА
(2009 – 2023)

Твоји: супруга Милка, син Небојша и 
кћерка Ивана са породицом

17724

Дана 18.2.2023. навршава се тужна 
година од смрти нашег вољеног

СТАНКА РАДИШИЋА
Заувијек живиш у нашим срцима и мислима. 
Поносни смо што смо те имали. Наши животи 
биће вјечно испуњени сјећањима на твој драги 
и племенити лик. У суботу, 18.2.2023.године, 
посјетићемо твоју вјечну кућу и одржати помен 
у 10.30 часова на гробљу Сотонице, те позивамо 
родбину и пријатеље да нам се придруже. 
Супруга Милева, кћерке Бранка и Данка са 
породицама, брат Бране са породицом, унук 
Саша и праунук Андреј.

17726
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